
Zápisy do väčšiny škôl budú začiatkom 
februára, v Starom Meste už prvákov zapísali
Staré Mesto má už svo-

jich prváčikov zapísa-
ných, niektoré mestské 
časti však na zápis ešte 
len čakajú. Kedy zapísať 
svoje dieťa do školy a ako 
sa na to pripraviť? Zákon-
nú povinnosť zapísať dieťa 
do základnej školy má kaž-
dý rodič alebo jeho zákonný 
zástupca, pokiaľ je občanom 
Slovenskej republiky. Rodič je 
povinný zapísať dieťa v škole 
podľa toho, na ktorý školský 
obvod je viazané trvalé bydlis-
ko dieťaťa.  „Ak chce rodič vy-
brať inú školu, môže tak uro-
biť, ale len so súhlasom riadi-

teľa, ktorý zohľadní kapacitné 
možnosti školy. Riaditeľ školy 
taktiež rozhoduje o odklade 
začiatku dochádzky, a to v prí-
pade, ak je dieťa zo sociálne 
znevýhodneného prostredia 
alebo ak na základe odborné-
ho vyšetrenia ešte nedosiahlo 
školskú spôsobilosť,“ vysvet-
ľuje hovorkyňa MČ Petržalka 
Michaela Platznerová. Ne-
dodržanie zákonnej prihla-
sovacej povinnosti dieťaťa na 
povinnú školskú dochádzku 
je postihnuteľné podľa zákona 
o štátnej správe v školstve a 
školskej samospráve. Na dodr-
žiavanie dozerá mestská časť 
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Mestská karta má perspektívu, 
zatiaľ ju má 52-tisíc ľudí
Bratislavská mestská 

karta (BMK) má tri 
roky. Od spustenia projek-
tu, na začiatku roku 2011, 
si kartu zadovážilo 52 000 
ľudí. V roku 2013 narástol 
počet jej držiteľov o 7 800 
a počet nákupov s využi-
tím mestskej karty o 28,6 
percenta. 

Podľa informácií hlavného 
mesta, až dve tretiny vlast-
níkov karty, ju využívajú pri 
kúpe tzv. električenky v MHD, 
kde si uplatnia desaťpercent-
nú zľavu. Podľa primátora 
Milana Ftáčnika,  fi nančnú 
stratu, ktorá tým vzniká, hradí 

mesto zo svojho rozpočtu do-
pravnému podniku. „Doplatili 
sme tak za posledný rok pri-
bližne 500 000 eur,“ uviedol. 

Práve na MHD sa na 
mestskú kartu za posled-
né tri roky predalo 209 000 
predplatných lístkov na 
MHD. V ostatných organizá-
ciách mesta využili ľudia kartu 
za tri roky pri 82 000 peňaž-
ných transakciách. Najčastej-
šie využívali obyvatelia kartu 
pri kúpe lístkov na plaváreň 
Pasienky, kde karta umožňuje 
20-percentnú zľavu, a to v 35 
430 prípadoch.

(pokračovanie na str. 2)
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Nezabudnite zapísať svoje dieťa do prvej triedy 

a rodičovi, ktorý svoje dieťa 
neprihlási do prvého ročníka, 
hrozí pokuta až vo výške 331 
eur. Rodičia musia zapísať do 
školy také dieťa, ktoré do 31. 
augusta 2014 dovŕši šiesty 
rok veku a dieťa, ktorému bol 
odložený začiatok povinnej 
školskej dochádzky o jeden 
rok. Pri zápise zákonný zá-
stupca musí predložiť platný 
občiansky preukaz alebo iný 
doklad, ktorý potvrdzuje, že je 
zákonným zástupcom dieťaťa 
a podľa potreby preukázateľ-
ný doklad o zdravotnom stave 
dieťaťa.

(pokračovanie na str. 5)
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Nábrežie v okolí Starého mostu je 
uzatvorené kvôli bezpečnosti

Nielen v súvislosti s re-
konštrukciou Starého 

mosta sa onedlho zmení 
časť dunajského nábre-
žia v lokalite tohto mostu, 
ale aj pri osobnom prí-

stave. Momentálne majú 
chodci prechod k Eurovei 
z Fajnorovho nábrežia zne-
možnený. Chodci by ne-
mali riskovať a prechádzať 
staveniskom kvôli vlastnej 

bezpečnosti. Potvrdilo to 
aj hlavné mesto. Podľa ma-
gistrátu je dunajské nábre-
žie na mieste pod Starým 
mostom úplne uzatvorené 
z bezpečnostných dôvo-

dov, nakoľko ide o stavbu. 
Znamená to, že prechod 
chodcov od Gondovej ulice 
na nábrežie a naopak, nie 
je možný. Podľa mesta, ter-
mín otvorenia priechodu 

chodcov popod Starý most 
k Eurovei a naspäť, závisí 
od zhotoviteľa stavby Eu-
rovia.sk.

(rl)

Výstavba 
petržalskej 
plavárne sa blíži 

S výstavbou plavárne v 
bratislavskej Petržalke 

by mohli začať už v pr-
vom kvartáli tohto roku. 
Ako informovala petržal-
ská hovorkyňa Michaela 
Platznerová, spoločnosť 
Športové zariadenia Petr-
žalky má už právoplatné 
územné rozhodnutie.

Podľa petržalskej hovorky-
ne v súčasnosti vyhodnocujú 
verejnú obchodnú súťaž na 
dodávateľa stavby plavárne, 
ktorého vyberú pri posúdení 
splnenia podmienok defi no-
vaných v súťaži. Zároveň in-
formovala, že ešte stále pre-
bieha konanie o stavebnom 
povolení. „Jednou z podmie-
nok na výber dodávateľa stav-
by bude odovzdanie stavby do 
osem mesiacov od podpisu 
zmluvy,“ uviedla Platznerová 
ešte v októbri minulého roka 
a dodala, že aj na základe 
požiadavky obyvateľov do-
tknutej lokality zvýšila samo-
správa oproti pôvodnému ná-
vrhu počet parkovacích miest 
a otočila vzduchotechniku 
ďalej od obytných častí. Exte-
riérovú časť toboganu pritom 
tiež integrovala do budovy. 

Športové zariadenia Petr-
žalky, spol. s r.o., ktorá spra-
vuje športoviská a športové 
plochy mestskej časti, založi-
la bratislavská mestská časť 
Petržalka a miestni poslanci 
jej schválili majetkovú účasť 
vo výške 2 500 000 eur formou 
vkladu do kapitálového fon-
du spoločnosti. Ako uviedol 
petržalský starosta Vladimír 
Bajan, eseročka na výstavbu 
plavárne vznikla z čisto prag-
matických dôvodov, keďže 
mestská časť, na rozdiel od 
obchodnej spoločnosti, ne-
môže robiť odpočty z DPH.

(pokračovanie na str. 2)
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Bratislava ide testovať nové  trolejbusy
Do hlavného mesta prí-

du vo februári tohto 
roka dva nové trolejbusy, 
no do prevádzky MHD sa 
tak skoro nezaradia. Ide o 
jeden kĺbový a jeden krát-
ky trolejbus. Dopravca ich 
bude najskôr testovať a 
musia prejsť procesom 
homologizácie. 

Ako nás informovala ho-
vorkyňa DPB  Adriana Volfo-
vá, v nasledujúcich rokoch 
bude dodaných päťdesiat no-
vých nízkopodlažných trolej-
busov Škoda 31 Tr a tridsať 
sólo vozidiel Škoda 30 Tr.

„Dopravný podnik Brati-
slava bude nové trolejbusy za-
raďovať po ukončení procesu 
homologizácie na svoje linky 
priebežne podľa potreby,“ do-
dala.

Dopravný podnik Brati-
slava uzatvoril nedávno kon-
trakt na dodávku 15 ks sólo 
trolejbusov, 15 ks trolejbusov 
s APU agregátom a 50 ks kĺ-

bových trolejbusov so spoloč-
nosťou ŠKODA ELECTRIC s 
možnosťou opcie na dodávku 
ďalších 40 ks trolejbusov. Dňa 
10. apríla 2013 DPB vyhlásil 
v zmysle Zákona o verejnom 
obstarávaní vo Vestníku Úra-
du pre verejné obstarávanie a 
v Európskom vestníku výbe-
rové konanie na dodávku 120 
nových trolejbusov. Do súťaže 

Mestská karta má perspektívu, zatiaľ ju má 52-tisíc ľudí
(dokončenie zo str. 1)

Na letné kúpaliská v 23 334 

prípadoch a do bratislavskej 

Zoologickej záhrady približ-

ne v 11 000 prípadoch. Podľa 

primátora mohla mať BMK 

aj vplyv na nahlásenie trvalé-

ho pobytu v hlavnom meste. 

Za posledný rok a pol totiž 

pribudlo 3 500 ľudí takto pri-

hlásených ľudí. Podľa neho je 

otázkou, či sa bude dať BMK 

prepojiť s integrovanou do-

pravou, kde by si mohli ľudia s 

kartou uplatniť tiež zľavu. 

Počiatočné náklady na roz-

behnutie BMK hradili banky, 

takže mesto nestálo jej zave-

denie takmer nič. Podľa brati-

slavského primátora, sa hlav-

né mesto ČR Praha, pustilo 

do projektu samotné a dalo 

naň až 190 miliónov českých 

korún! Do projektu BMK sa 

zatiaľ nezapojila Tatrabanka, 

ktorá ale má od mesta ponu-

ku, aby tak urobila.

Bratislavskú mestskú kar-

tu vydávajú banky na základe 

zmluvy o spolupráci s hlav-

ným mestom vo forme me-

dzinárodnej multifunkčnej 

platobnej karty Maestro. Spo-

lupracujúce banky sú VÚB 

Banka, Slovenská sporiteľňa, 

Poštová banka, UniCredit 

Bank, Sberbank a OTP Banka. 

V minulom roku európski i 

svetoví odborníci na bankový 

a fi nančný trh udelili Brati-

slavskej mestskej karte prvé 

Ružinov plánuje 
opravu ciest

Minulý rok ich mestská 
časť Ružinov opravila 17. V 
tomto roku by nový povrch 
vozovky mala dostať naprí-
klad Ondrejovova ulica, či 
druhá časť Ružovej doliny. 
„Pri výbere lokalít sa sústre-
díme na cesty, ktoré sú v kri-
tickom stave a na tie, ktoré 
najviac trápia obyvateľov a 
ohlasujú ich ako poškode-
né,“ uviedol starosta Ružino-
va Dušan Pekár. Na opravu 
majú vyčlenených 300 tisíc 
eur. Nové povrchy na ko-
munikáciách v Ružinove sa 
budú opravovať najmä počas 
letných prázdnin.

(bak)

V Rači rozhodnú o 
oprave ulíc občania

Tento rok mestská časť 
prišla s novým spôsobom, 
ako určiť, ktoré ulice budú 
opravené. V hlasovaní o tom 
môžu rozhodnúť samotní 
obyvatelia Rače. „Tí majú 
možnosť na webovej strán-
ke mestskej časti www.raca.
sk hlasovať o tom, ktorá z 
vytipovaných račianskych 
ulíc by si podľa nich zaslú-
žila opravu prioritne,“ infor-
movala hovorkyňa Rače Eva 
Miklánková. V rozpočte je 
na opravu ulíc vyčlenených 
65 tisíc eur. 

(bak)

Vašimi
 očami

Čo by mohlo podľa Vás, 
zdržať turistov v Brati-
slave dlhšie ako na jednu 
noc a prečo? 

Odpovedá kolektív Brati-

slavskej organizácie ces-

tovného ruchu, (Bratislava 

Tourist Board team):

Dlhšie by ich mal zdržať 

pestrý kultúrny program vo 

forme podujatí (hudobné, 

kultúrne, športové, gastro), 

ďalej vysoká úroveň služieb 

za prijateľnú cenu, ako aj 

spojenie návštevy hlavné-

ho mesta s blízkym okolím 

(výlety do Malých Karpát - 

vínne cesty, trekking, podu-

najské cyklotrasy a do sused-

ných miest)

Petra Na-

gyová Dže-

rengová, ná-

m e s t n í č k a 

primátora: 

„ K e ď ž e 

Bratislava má 

malé centrum, ktoré turisti 

prebehnú za jeden deň, tre-

ba ich vytiahnuť do širšieho 

okolia Bratislavy, napríklad 

do vinárskych oblastí. To 

nemusí byť viazané na vínnu 

cestu a spojené s obyčajnou 

ochutnávkou vín. Jednodu-

cho spraviť kulinársky večer 

s typickými jedlami a vína-

mi a kultúrnym programom. 

Máme nádherné ľudové tan-

ce, aj kroje, a škoda, že sa 

nimi nechválime. Všade vo 

svete majú pre turistov ta-

kýto tradičný večer, u nás by 

mohol byť, napríklad spoje-

ný aj s typickými výrobkami 

a ukážkami, či už fi gúrok zo 

šúpolia, alebo hrou na fuja-

ru. Mohol by to byť nejaký 

skanzen, s typickou architek-

túrou, nejakou reštauráciou a 

pódiom, a to by ich zdržalo 

ďalší večer. Viem, že to nie 

je veľmi originálne a zvyšok 

Slovenska je možno posia-

ty viacerými skanzenmi, ale 

väčšina z tých turistov Bra-

tislavu neopustí. Tak im to 

ukážme tu.“

Oliver Kríž, 

m e s t s k ý 

p o s l a n e c : 

„Domnievam 

sa, že portfó-

lio podujatí v 

Bratislave je 

veľmi široké. 

Je však koncipované najmä 

Tentoraz je témou 
turistický ruch 
v Bratislave. Je 
známe, že najmä 
zahraniční turisti 
sa v našom 
hlavnom meste 
nezdržia viac ako 
jednu noc. Spýtali 
sme sa preto 
zainteresovaných, 
čo by mohlo 
pomôcť to zmeniť. 

sa prihlásili celkovo dve spo-
ločnosti – ŠKODA ELEC-
TRIC, a. s. a SOLARIS Bus & 
Coach S.A., ktoré splnili všet-
ky podmienky účasti v tendri. 
Elektronická aukcia sa konala 
10. júna 2013. DPB v nej vysú-
ťažil vozidlá tohto typu s naj-
nižšou cenou na Slovensku. 

 (red, rl)

miesto v súťaži predplatných 

fi nančných platobných riešení 

na svetovom kartovom pod-

ujatí PayBefore Awards 2013. 

Karta sa umiestnila na prvom 

mieste v kategórii Najinova-

tívnejšie predplatné riešenie. 

Víťazstvom nadviazala na 

úspech z roku 2012, keď sa 

stala víťazom v kategórii Naj-

lepšie predplatné kartové rie-

šenie.

(rl, sita)

Na nábreží budú kriticky pribúdať autá
Doprava na nábreží sa môže 

v budúcnosti skompli-
kovať. Očakávané investičné 
projekty ako Zuckermandel, 
Vydrica alebo River Park II na 
nábrežie prinesú veľké množ-
stvo nových áut. V územnom 
pláne zóny sa pre túto lokalitu 
predpokladá vznik približne 
dvoch tisícok nových parko-
vacích miest. Mesto si preto 
na náklady investorov nechalo 
vypracovať dopravnú štúdiu, 
ktorá skúmala priepustnosť 
nábrežia v oboch smeroch. 

Navrhujú nový pruh
Štúdia preverovala osem 

možných scenárov budúcej 
organizácie dopravy na nábre-
ží. Kritickým bodom nábre-
žia sa po uzavretí dopravy na 
Štúrovej ulici a Šafárikovom 
námestí stala križovatka z Rá-
zusovho nábrežia na Mostovú 
ulicu. Jedným zo scenárov je 
napríklad prepojenie Paulíny-
ho a Jesenského ulice so záka-
zom odbočenia v ľavo z nábre-
žia na Mostovú a Kúpeľnú. Zo 
štúdie vyplynul podľa jej 
spracovateľa, dopravného 
inžiniera Petra Schlosse-
ra, ako najvhodnejší sce-
nár č. 8, ktorý počíta s pri-
daním jedného jazdného 
pruhu v úseku od kaviarne 

Propeler až za koniec pre-
chodu pre peších. S rieše-
ním sa stotožnil aj kompetent-
ný odborný útvar magistrátu. 
„Za oddelenie dopravného 
inžinierstva sa stotožňujem so 
závermi štúdie a za optimálne 
riešenie odporúčame postup 
v zmysle scenára osem,“ po-
vedal na verejnej diskusii k 
problematike vedúci oddele-
nia Vladimír Mikuš. 

Zabudlo sa na chodcov
Proti tomuto riešeniu však 

vystúpili aktivisti, spokojná s 
ním nie je ani hlavná architek-
ta mesta Ingrid Konrad. Matej 
Vagač zo združenia Bratislava 
otvorene hovorí, že zúženie 

promenády o tri metre, ktoré 
sú potrebné na vznik nového 
pruhu, značne zúži priestor 
pre chodcov na nábreží. Pod-
ľa hlavnej architektky sa 
pri štúdii myslelo na autá, 
nikto však nepomyslel na 
chodcov. „Mali sme urobiť 
aj dopravno-kapacitné posú-
denie pre chodca, ktorý bude 
musieť miesto päť jazdných 
pruhov, prejsť šesť, koľko to 
trvá, aký má z toho pocit, čo 
mu toto celé prinesie,“ pove-
dala Ingrid Konrad. Štúdia 
nie je defi nitívnym riešením, 
o ňom sa pravdepodobne roz-
hodne až v roku 2016.  

(pj)

an
ke

ta

pre „domáce“ publikum. Ur-

čite by prospeli akcie, ktoré 

by boli určené aj pre me-

dzinárodného návštevníka 

(napr. Korunovačné slávnosti 

aj v inom jazyku...).

Ale kľúčová je prezentácia 

mesta v zahraničí ako desti-

nácie, ktorá ponúka program 

na viac ako jeden deň. A to 

nielen v samotnom centre, 

ale aj v blízkom okolí (Devín, 

Červený kameň, atď.) 

Na tom myslím že už pracuje 

BTB…

Ivo Štassel, riaditeľ MÚOP:

„ H i s t o r i c -

ké centrum 

mesta je 

malé a dá 

sa obehnúť 

za pol dňa 

- to turistov dlho „nezdrží“. 

Čo ich zdrží, to sú aktivity 

v interiéroch a exteriéroch, 

ktoré sú zaujímavé a poze-

rateľné (múzeá a výstavné 

siene sú pasívne). Po vzore 
rakúskeho Carnunta je 
potrebné, aby boli histo-
rické objekty a udalosti 
zachytené v 3D formáte, 
čiže aby boli zrekonštru-
ované v názornej a dyna-
mickej podobe. Nie fotky 

a premietanie na monito-

roch (to je 2D), ale makety, 

3D-modely a živé vystúpenia 

stážistov. V niektorom z ve-

rejne prístupných priestorov 

(napr. v podzemí Starej trž-

nice) by mali byť vystavené 

plastické porovnávacie mo-

dely mesta z čias, kedy BA 

zažila svoju najväčšiu slávu 

- keltské osídlenie, obdobie 

15.storočia a obdobie Márie 

Terézie. V uliciach by sa mali 

celoročne konať vystúpenia, 

ktoré by sprítomňovali zašlú 

slávu mesta - ako koruno-

vačné slávnosti - ale s inými 

témami. Určité menšie rituá-

ly by mali byť zavedené kaž-

dodenne (trubači, šermiari, 

bubeníci) a tie väčšie zase v 

určitých dňoch roka na vý-

ročie udalostí (napr. hrdinský 

výpad Valónov pri obliehaní 

mesta)“.

(rl)

Na septembrovom za-
stupiteľstve v minulom roku 
rozhodli poslanci petržal-
ského zastupiteľstva o pre-
nájme pozemku na výstavbu 
plavárne. Ten sa nachádza 
medzi ulicami Jiráskova 
a Tupolevova, s rozlohou 
5 264 metrov štvorcových. 
Prenajali ho za jedno euro na 
celý čas nájmu od 1. októbra 
tohto roku do 30. septembra 
2023. 

(sita)

Výstavba 
petržalskej 
plavárne sa blíži
(dokončenie zo str. 1)
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Premávka vozidiel na 
Štúrovej ulici a Šafárikovom 
námestí je dočasne zrušená

V súvislosti v opravou Sta-

rého mosta a výstavbou 

prvej etapy nosného systé-

mu do Petržalky, dochádza k 

dopravným obmedzeniam v 

centre mesta, konkrétne na 

Štúrovej ulici a Šafárikovom 

námestí. Obmedzenia sa tý-

kajú aj priľahlých ulíc, a to od 

27. januára 2014. Magistrát 

hlavného mesta pripravil pre 

motoristickú verejnosť map-

ku zmien v organizácii v tejto 

lokalite.

Na Šafárikovom námes-

Ako sa rekonštrukcia Starého 
mosta dotkne centra mesta?
Od pondelka minulého 

týždňa platí v okolí 
Šafárikovho námestia a 
Štúrovej ulice zmenená 
organizácia dopravy. Tá 
sa najskôr dotkla električiek, 
ktoré po novom premávajú po 
Jesenského ulici a autobusov 
MHD, ktoré neobsluhujú za-
stávku Šafárikovo námestie, 
ale pokračujú ďalej po Dosto-
jevského rade. Od tohto týž-
dňa je Štúrova ulica uzavretá 
aj pre osobnú dopravu. Takto 
zostane až do začiatku leta. 
Tento rok čaká osobné autá 
aj uzávera na Šafárikovom 
námestí. Tá by mala podľa 
plánov začať v máji a trvať 
približne do marca budú-
ceho roku. Mesto však ulice 
uzavrie ešte raz a to vo fáze, 
kedy sa budú osádzať koľaje a 
trakčné vedenie. „Špecifi ckým 
problémom, ktorý nás čaká je 
uzavretie výjazdu z Jesenské-
ho ulice, na ktorú bude treba 
napojiť koľajovú trať zo Štú-
rovej ulice,“ uviedol primátor 
Milan Ftáčnik. Riešenie tohto 
uzla môže trvať dva až tri me-
siace. Pre peších by mali byť 
dané lokality prístupné.

Obmedzenie čaká aj na 
Dostojevského rade

Najkomplikovanejšie prá-
ce budú prebiehať v oblasti 
Šafárikovho námestia, Va-
janského nábrežia a Dosto-
jevského radu. Treba preto 
počítať aj s čiastočnou uzáve-
rou Dostojevského radu. Na 
jeden pruh by tam mala byť 
doprava obmedzená koncom 
leta.  Odovzdávanie komu-
nikácií je naplánované naraz, 
podľa Karola Bohunického zo 
spoločnosti Eurovia, ktorá je 
zhotoviteľom stavby, by však 
zhotoviteľ chcel odovzdávať 
komunikácie do užívania po-
stupne. Doprava na bočných 
uličkách v okolí Štúrovej a Ša-

fárikovho námestia bude na-
stavená tak, aby autá „tlačila“ 
smerom od Štúrovej „von“ na 
Dostojevského rad či Vajan-
ského nábrežie. 

Zastávka Šafárikovo 
námestie sa už asi nevráti

Primátor na verejnej dis-
kusii o dôsledkoch rekon-
štrukcie Starého mosta uvie-
dol, že mesto neplánuje ani 
po dokončení prác obnoviť 
zastávku Šafárikovo námestie. 
Lokalitu bude obsluhovať za-
stávka električky, ktorá bude 
pravdepodobne pred budo-
vou Univerzity Komenského. 
V plánoch je podľa primátora 
zastávka zakreslená hlboko 
v Štúrovej ulici. Jej premiest-
nenie bližšie k námestiu 
navrhlo združenie Lepšia 
doprava. Zastávka tak bude 
bližšie k prestupovým bodom 
na Dostojevského rade. Pod-
mienkou je povolenie na zme-
nu stavby pred dokončením. 
Do Petržalky pôjdu v prvej 
etape električky zo západnej 
a východnej radiály a linky z 
hlavnej stanice. „Dúfajme, že 
dovtedy bude hlavná stanica 
spojazdnená,“ dodal Bronislav 
Weigl z Dopravného podniku 
Bratislava. 

Parkovisko na námestí 
nebude

Dočasné parkovisko na Ša-
fárikovom námestí, o ktorom 
sa minulý týždeň hovorilo 
v súvislosti s prebiehajúcou 
rekonštrukciou mosta, ne-
bude. Mesto priznalo, že o 
ňom uvažovalo ako o spôso-
be doplniť parkovacie miesta, 
ktoré ubodnú pre dopravné 
obmedzenia. Na Šafárikovom 
námestí tak ostane stánok 
Cyklokuchyne či pripravova-
né aktivity OZ Kontakt. 

(pj)

Názor
Skutočné celebrity

Ako väčšina verejných či-
niteľov, aj ja sa snažím chrániť 
si  svoje súkromie, aby moja 
rodina čo najmenej pociťovala 
negatíva mojej práce. Sú však 
situácie, pri ktorých treba 
spraviť výnimku. Asi pred ro-
kom sme sa s manželkou do-
zvedeli nepotešujúci lekársky 
verdikt o tom, že naša mladšia 
dcéra má problémy so srdieč-
kom a  bude nutná operácia. 
Keď sa rodič dozvie správu, že 
jeho 4 ročné dieťa  má choré 
srdiečko, že jej nefunguje tak 
ako má, zosype sa mu svet. 
Nedá sa popísať slovami to, čo 
zažíva rodič , keď mu dieťa leží 
na operačnom stole. 

Pozitívny šok ma však čakal 
hneď v deň operácie večer, keď 
som dozvedel, že budem môcť 
dcéru navštíviť po operácii už 
na jednotke intenzívnej sta-
rostlivosti detského kardio-
centra.  Keď som ju uvidel, 
bol to neopísateľný pocit. Celý 
hrudník sa jej vlnil, srdiečko si 
zvykalo na nové pomery, no 
moje srdce určite tĺklo ove-
ľa rýchlejšie. Vedľa nej ležalo 
niekoľkodňové bábätko, ktoré 
malo takisto za sebou operá-
ciu srdiečka. Keď mi na ďalší 
deň povedali, že už onedlho 
možno pôjde domov, nechcel 
som tomu veriť. Neuveriteľné 
sa však stalo skutočnosťou a 
dcéru som s neopísateľným 
šťastím, že to dobre dopadlo, 
3 dni po operácii, odviezol do-
mov. 

Ale prečo to vlastne píšem. 
Myslím, že slovo celebrita je 
málo na označenie človeka, 
ktorý moju dcéru operoval. 
Pre mňa a myslím, že aj pre 
ostatných rodičov, ktorých 
dieťa operoval, je MUDr. Ma-
tej Nosáľ hrdina. Príjemný, 
milý človek bez manierov, 
napriek tomu, že je skutočná 
špička vo svojom odbore. Ak 
bude niekto niekedy zostavo-
vať rebríček skutočných celeb-
rít našej malej krajiny, popro-
sím ho, aby ho tam zaradil na 
popredné miesto. Som síce v 
politike len 3 roky, ale za ten 
čas som stretol mnohých na-
šich politikov a „celebrity“, 
ale nikto vo mne nezanechal 
takú stopu, ako tento úžasný 
človek. Moja obrovská vďaka 
rovnako patrí aj celému tímu 
kardiologického a kardiochi-
rurgického oddelenia Detské-
ho kardiocentra v Bratislave. 

M
ila

n 
Ja

m
bo

rKeď som mu 
prišiel poďa-
kovať a spýtal 
sa ho, ako mô-
žem pomôcť, 
skromne po-
znamenal, že 
oddelenie kar-
diochirurgie 
zakladá na-
dáciu Happy 
Hearts, pro-
stredníctvom 
ktorej chce 
ešte viac zlep-
šiť podmienky 
pre detských 
pacientov, ich 
rodičov, ale i 
pre prácu na 
celom kar-
diochirurgic-
kom oddelení. 
A k á k o ľ v e k 
fi nančná pod-
pora nadácie, 
bez ohľadu na 
jej výšku, je 
vítaná. Každé 
jedno euro, 
ktorý sa z fi -

nančných príspevkov použi-
je, bude prostredníctvom in-
ternetových stránok nadácie  
zverejnené. 

Dovoľte mi, aby som na 
záver v mene svojom ako 
i svojej rodiny poprial páno-
vi primárovi Nosáľovi ako 
i celému tímu lekárov a sestri-
čiek v Detskom kardiocentre 
v Bratislave veľa  vyliečených 
mladých pacientov, rodičov 
tešiacich sa zo zlepšujúceho 
sa zdravotného stavu ich detí, 
veľa radosti z ich úžasnej prá-
ce. 

Milan Jambor
Starosta Devínskej Novej Vsi

tí zanikol prestupný uzol 
MHD, ako aj výstupište a ná-

stupište autobusov. 

Podľa avizovaných infor-

mácií sa autobusy na námestie 

už nevrátia, dopravu na tomto 

území prevezmú v budúcnosti 

v plnej miere električky. V sú-

vislosti so zmenami v MHD 

zverejnil dopravný podnik už 

dávnejšie mapku novej orga-

nizácie a trás spojov.

(rl)

tabuľka: Hl. mesto SR

Schátrané budovy pri Eurovei zmizli, zatiaľ 
nie je známe, čo bude na ich mieste
Zatiaľ nie je jasné, čo 

by malo byť na mieste 
bývalých schátraných ob-
jektov na Pribinovej ulici, 
ktoré roky špatili územie 
neďaleko novej budovy 
Slovenského národného 
divadla. Hneď v ich su-
sedstve sa nedávno zača-
la výstavba vežiakov pod 
názvom Panorama City. 

Dnes je územie bývalých 

starých budov zrovnané so ze-

mou. Tú najvyššiu, žltú, pripo-

mínalo minulý týždeň už len 

torzo múru. O priestory bu-

dovy kedysi prejavilo záujem 

jedno občianske združenie, 

ktoré chcelo využiť priestory 

na vytvorenie voľnočasového 

centra, na akýsi kultúrny dom 

pre graffi  ti. To sa ale nepoda-

rilo a budova zostala neprí-

jemným tŕňom v oku a akousi 

poslednou „spomienkou“ na 

kedysi starú Pribinovu (za 

socializmu Martanovičovu 

ul.), ktorá sa za posledné roky, 

najmä v súvislosti s výstav-

bou komplexu Eurovea, 

zmenila na nepoznanie. 

Z Pribinovej postupne 

zmizla napríklad budova 

Tlačovej agentúry SR, ale 

aj objekt, v ktorom roky 

sídlilo známe divadlo 

Stoka.

Čo bude na voľnom 

mieste zbúraných budov 

zatiaľ nie je známe. Je 

ale pravdepodobné, že 

vzhľadom na blízku vý-

stavbu vežiakov sa tam 

už iná zástavba nepripra-

vuje. Priestor by sa mo-

hol stať súčasťou nového 

prepojenia tejto lokality 

s dunajským nábrežím a 

budúcou novou dunaj-

skou promenádou v okolí 

Mosta Apollo. Minister-

stvu kultúry sa preby-

točný majetok v podobe 

ruín, podarilo predať 

po osemročnej snahe 

súkromnej spoločnosti 

Epoque. 

(rl)
Deprimujúci objekt v okolí Eurovei je už minulosťou.

Keby som 
bol ja  

starostom 

Komunálne voľby koncom 
tohto roka dajú odpoveď 

na to, ako ich lídri naplni-
li svoje sľuby a či presvedčili 
svojich obyvateľov, že si za-
slúžia pokračovať  v staros-
tovskom kresle. Pripravili sme 
preto pre vás možnosť vy-
jadriť  svoj názor a zapojiť 
sa do ich hodnotenia. 

V každom čísle prine-
sieme výber z vašich ná-
zorov na prácu vedenia 
vašej mestskej časti, a to v 
abecednom poradí – začí-
name Čunovom, kde je v 
tomto volebnom období 
starostkou  Gabriela Fe-
renčáková.  

Preto, obyvatelia, návštev-
níci, či čitatelia, ktorí sa chce-
te seriózne vyjadriť k spra-
vovaniu tejto mestskej časti, 
napíšte nám do pondelka 3. 
februára pár krátkych postre-
hov na nasledujúce tri otázky.

Píšte na adresu 
sefredaktor@bakurier.sk. 
Ďalšou mestskou časťou 
bude Devín.

Č
U

N
O

V
OO čom viete, že je 

to zásluha starostky 

Čunova?

Keby boli voľby dnes, 

volili by ste ju?

Keby ste boli starostom, 

čo by ste urobili ako 

prvé?
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Záujem je hlavne o menšie byty

V Bratislave pokračuje 
trend v ponuke bytov s 

menšou rozlohou. Vyplýva to 
z prieskumu fi rmy Bencont 
INVESTMENT, ktorý vyko-
nala začiatkom tohto roka. 
„V januári 2014 priemerná 
výmera ponúkaného bytu 
bez balkónu dosiahla 72,79 
m², čo je najnižšia priemerná 
rozloha od roku 2010,“ infor-
muje Ľudovít Tóth z agentú-
ry event2all. Najviac voľných 
bytov v novostavbách je v 
piatom bratislavskom obvo-
de. Ponuka je pritom až v 37 
% tvorená dvojizbovými byt-
mi. „Zaujímavosťou je fakt, že 
so stúpajúcim počtom izieb 

rastie aj priemerná cena metra 
štvorcového v byte. Priemerný 
jednoizbový byt sa predáva 
za 1765 €/m2 a priemerný 
päťizbový byt stojí 1 886 €/
m2 bez DPH.“ uvádza Ľ. Tóth. 
Z prieskumu vyplynul aj 
fakt, že v roku 2013 sa 
trhu s nehnuteľnosťami v 
Bratislave darilo viac ako 
po minulé roky. „Za celý rok 
2013 sa na bratislavskom re-
zidenčnom trhu novostavieb 
predalo dovedna 2 258 bytov, 
čo je o14,2% vyšší predaj ako 
v roku 2012,“ dodáva Ľ. Tóth. 

(bak)

Budúci vzhľad okolia Chorvátskeho ramena 
môže ovplyvniť aj zástupca verejnosti
Aj zástupca verejnosti 

bude môcť hovoriť do 
toho, ako môže vyzerať 
okolie Chorvátskeho ra-
mena v Petržalke. Mesto 
zapája do vyhodnocova-
nia anonymnej urbanistic-
kej štúdie aj verejnosť. Má 
ísť ale len o hlas poradný. 

Zástupca verejnosti môže 

byť súčasťou poroty, ktorá 

bude vyhodnocovať projekty 

doručené do anonymnej ur-

banistickej súťaže, defi nujúcej 

budúci rozvoj centrálnej roz-

vojovej osi v Petržalke.

Záujemcovia sa môžu 

prihlásiť do 30. januára. Me-

dzinárodnú súťaž o budúcu 

podobu okolia Chorvátskeho 

ramena vyhlásil primátor v 

novembri minulého roka. Sú-

ťaž má priniesť optimálne rie-

šenia pre budúci rozvoj jedné-

ho z najcennejších priestorov 

pozdĺž ramena. Víťazný ná-

met sa stane podkladom pre 

obstaranie urbanistickej štú-

die a bude taktiež podkladom 

pre vypracovanie územných 

plánov zón podrobne regulu-

júcich budúci rozvoj dotknu-

tého územia.

A aký názor na možné
urbanistické riešenie
Chorvátskeho ramena
majú nami oslovení?

V l a d i m í r 
Bajan, sta-
rosta Petr-
žalky: „Oča-
kávam, že 
kompetentní 
o d b o r n í c i , 
domáci či zahraniční, v ur-
banistickej súťaži navrhnú 
niekoľko variantov riešenia 
lokality Chorvátskeho ramena 
a poukážu na výhody respek-
tíve nevýhody jednotlivých 
návrhov. Som presvedčený, že 
riešenie takej dôležitej lokality 
ako je centrálna os Petržalky, 
by mala zostať predovšetkým 
v rukách odborníkov. Bez ich 
prínosu a podnetov by to bolo 
len emočné a nekomplexné 
riešenie, preto som rád, že si 
laická verejnosť bude môcť 
vybrať z kvalifi kovaných ná-
vrhov.“
 
Elena 
Pätoprstá, 
aktivistka, 
miestna 
poslankyňa 
v Petržalke:

„Pov ažu-
jem za etické 
voči petržalskému obyvateľ-
stvu, aby sa priestor,  kde sa 
v súčasnosti ľudia rekreujú 
a športujú, pretvoril na zele-
ný park anglického typu a to 
nielen v ochrannom  pásme 
Chorvátskeho ramena, ale 
všade tam, kde sa zachovali 

lúky a stromy pri obytných 
domoch.

Petržalka ma výnimočnú 
šancu realizovať jeden z naj-
progresívnejších projektov 
Lineárnych parkov v Európe. 
Spojiť zeleným biokorido-
rom a ekologickou dopravou: 
centrum mesta - Sad Janka 
Kráľa - Petržalský lineárny 
park - skateboardový park pri 
Námestí republiky s areálom 
Veľký Draždiak. Bezbariérovo 
spojiť Petržalku a natiahnuť 
cyklotrasy popod diaľnicu do 
južnej časti Petržalky smerom 
na Rusovce. Je tu veľká šanca 
na plynulé prepojenie vodné-
ho toku Chorvátskeho rame-
na popod križovatku Bosáko-
va a tak isto na križovatke pri 
Technopole a súčasne s tým 
vybudovať bezbariérový peší a 
cyklistický prechod.  V súčas-
nosti sú oba prechody v týchto 
križovatkách mimoriadne ne-
bezpečné, či už pre chodcov 
alebo cyklistov.“

Jozef Uhler, 
m e s t s k ý 
pos lanec : 
„Územie po-
zdĺž Chorvát-
skeho ra-
mena by sa 
malo stať upokojeným cen-
trálnym parkom Petržalky s 
cyklochodníkmi a traťou pre 
električku. Na zástavbu je v 
Petržalke dostatok priestoru 

medzi diaľnicou D2 a Panón-
skou ulicou.“ 

V l a d i m í r 
Dulla, eko-
nóm, akti-
vista: „Podľa 
mňa, okolie 
Chorvátske-
ho ramena 
treba upokojiť, oživiť rozsiah-
lym parkom a s ním súvisiacou 
zeleňou pre široké využitie ve-
rejnosťou. V žiadnom prípa-
de už nezvyšovať terajší stu-
peň urbanizácie s výnimkou 
drobnej solitérnej prízemnej 
zástavby na účely naplne-
nia funkcií šport, rekreácia 
a oddych. V danom území je 
vhodné rozvíjať podmienky 
pre oddych, rekreáciu a nesú-
ťažné športovanie v centrálnej 
polohe vysoko urbanizované-
ho prostredia Petržalky. Ak 
Petržalka je časťou mesta s 
najväčším počtom obyvateľov, 
mala by mať aj najväčší podiel 
verejných parkov a zelených 
plôch s efektívnym rozmiest-
nením. Centrálna poloha je 
výhodná pre park, rekreáciu a 
nenáročné športovanie v pro-
stredí charakterom blízkym 
prírode, lebo je principiálne 
rovnocenne dostupná a eli-
minuje časovo náročné výlety 
na okraje či dokonca do iných 
mestských častí.“

(rl)

Problematika parkova-

nia áut na bratislavských 

chodníkoch je verejnosti 

dostatočne známa. V Bratisla-

ve sa okrem chodníkov začína 

parkovať už aj na hlavných 

cestných ťahoch. Jedným z ta-

kýchto miest je Pražská ulica, 

ktorá patrí k najfrekventova-

nejším a najvyťaženejším uli-

ciam v meste. To ale nebráni 

mnohým vodičom denne par-

kovať na chodníku tak, že ko-

lesá áut majú na vozovke! Táto 

situácia býva v okolí zastávky 

MHD v smere do mesta a pri 

priechode pre chodcov Sokol-

ská. Je nepochopiteľné, že po-

lícia takéto počínanie vodičov 

toleruje, pretože cestný pruh 

ktorý navádza na Štefánikovu 

ulicu nie je veľmi široký a hro-

zí tu nebezpečenstvo kolízií. 

Navyše na vozovke plná biela 

čiara pozdĺž chodníka. Vodiči 

parkujúci takto nebezpečne a 

drzo si zrejme uvedomujú, že 

parkovaním na chodníku ce-

lým vozidlom, by nedodržali 

potrebný jeden a pol metrový 

priestor pre chodcov. Chodec 

sa v Bratislave stáva stále viac 

a viac utláčanejším účastní-

kom cestnej premávky. Na-

priek tomu že je najzraniteľ-

nejší, má neraz pomerne slabú 

ochranu nielen na mnohých 

zle vyznačených priechodoch, 

ale o svoje zdravie, či život sa 

musí obávať už aj na chodní-

koch!

(rl)

Ako správne písať Staré grunty?
V minulom čísle Bratislav-

ského kuriéra sa nám do 
titulku článku o príprave vý-
stavby na Starých gruntoch 
dostala pravopisná chyba. Ti-
tulok znel Na Starých Grun-
toch sa pripravuje výstavba a 
ako nás upozornil náš čitateľ 
Karol Paulik, názov ulice Staré 
grunty sa píše s malým „g“. Za 
chybu sa samozrejme ospra-
vedlňujeme, ale keďže ide o 
chybu pomerne častú, roz-
hodli sme sa na ňu upozorniť 
v tomto mimoriadnom jazy-
kovom okienku. So správnou 
gramatikou tohto označenia 
majú zjavne problém aj úra-
dy. „Táto chyba sa vyskytuje 
často, dokonca ju mám aj v 
OP,“ píše Karol Paulik. Keďže 
Staré grunty sú názov ulice, 
nepíšu sa tak, ako viacslovné 
názvy obcí alebo mestských 

častí ako napríklad Staré 
Mesto. „Pri viacslovných ná-
zvoch sídlisk a ulíc neplatí 
pravidlo o písaní všetkých pl-
novýznamových slov s veľkým 
začiatočným písmenom, ako 
je to napríklad pri názvoch 
obcí a častí obcí,“ píše k prob-
lému server jazykovaporadna.
sk. „Veľké začiatočné písmená 
nielen na začiatku, ale aj vnút-
ri viacslovného názvu ulice 
alebo sídliska by sa písali v 
prípade, ak by jeho súčasťou 
bolo iné vlastné meno, napr. 
Pod Hrebienkom, Nad Bielym 
krížom, Sídlisko Slovenského 
národného povstania“. To, čo 
platí pre názov ulice platí aj 
pre názov sídliska. Dlhé diely 
sa preto budú písať s malým 
„d“ v slove diely. 

(pj)

Do redakcie sme dostali podnet od 
našej čitateľky, kde upozorňuje na 
to, že pravdepodobne sa stala obe-

ťou chybného výkladu dopravných pred-
pisov, a to dokonca zo strany samotnej 
dopravnej polície. Hoci ide o miesto, kde 
nechodia tisíce áut, ide o legitímnu sve-
telnú križovatku Landererova – Čulenova, 
neďaleko novej budovy SND. 

Na Čulenovej pozor na „podozrivé“ pokutyKuriér 
zaostril

Na Pražskej parkujú autá  
aj na hlavnej komunikácii „Chcela som sa au-

tom dostať z Čulenovej 
ulice rovno k Eurovei, no 
ďaleko som sa nedosta-
la, hneď po pár metroch 
ma dobehla hliadka PZ a 
dala mi pokutu za to, že 
povolené je odbočiť iba 
doľava na Landererovu 
smerom k Mostu Apollo, 
a že som ohrozila ich auto 
odbočujúce od Eurovei do-
ľava k budove Allianz. Pod-
ľa mňa, ísť rovno je bezpo-
chyby povolené, naopak, 
oni mi mali dať prednosť, 
nakoľko odbočovali doľa-
va. Takýchto križovatiek 
sú predsa v meste desiatky, 
aj s rovnakým označením,“ 
opisuje situáciu čitateľka.  
Skôr ako sme začali pátrať, 
kde je pravda, podarilo sa 
nám získať aj informá-
ciu od zamestnancov 
neďalekej fi rmy, ktorí 
potvrdili, že to nebol 
prvý prípad a polícia 
tam údajne „kasíruje“ 
veľmi často.

Zaujímalo nás, ako to 
vlastne je a oslovili sme 
preto KR PZ v Bratislave. 
Ich odpoveď nás neprekva-
pila, nakoľko aj podľa lai-
ka značka „daj prednosť v 
jazde“ neurčuje prikázaný 
smer. 

„Pri výjazde z Čule-

novej ulice na križovat-
ke s Landererovou uli-
cou smerom k Eurovei 
nie je žiadnou prísluš-
nou dopravnou znač-
kou alebo svetelným 
signálom zakázaná 
jazda priamo. Vodič teda 
smie pokračovať cez uve-
denú križovatku priamym 
smerom v zmysle pravidiel 
cestnej premávky,“ znelo v 
stanovisku hovorkyne PZ 
Kariny Považanovej. 

Na našu otázku, kde sa 
môže čitateľka domáhať 
vrátenia zrejme neopráv-
nene uloženej pokuty, ďalej 
odpovedala v zmysle, že 
zákonnosť postupu po-
licajných orgánov pre-
skúmava aj na základe 
podnetu prokurátor a 
odporučila čitateľke, 
aby sa obrátila na prí-
slušnú prokuratúru po-
daním podnetu na pre-
skúmanie zákonnosti 
postupu a rozhodnutia. 

Čo dodať, asi iba toľko, 
že pár desiatok eur asi ni-
komu nestojí za to, aby sa 
ťahal za prsty s políciou na 
prokuratúre. A možno aj 
práve preto je toto miesto 
tak obľúbené na výber 
drobných pokút.

(ki)
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JUDr. Branislav Záhradník

§
Právnik 

radí

Požičal som peniaze svoj-
mu známemu. Už rok mi 
ich nevie vrátiť. Stále sa 
vyhovára, že nemá penia-
ze, ale zistil som, že pred 
tromi mesiacmi daroval 
svoj byt dcére. Obávam 
sa, že prepisuje svoj maje-
tok, aby o neho pre dlžoby 
neprišiel. Mohol by som 
sa voči takémuto konaniu 
nejako brániť? 

Predpokladám, že máte 
svoju pôžičku riadne zdoku-
mentovanú. To znamená, že 
máte zmluvu alebo iný práv-
ne relevantný podklad, na 
základe čoho ste mu peniaze 
požičali. Taktiež je dôležité 
mať doklad o bankovom pre-
vode peňazí, resp. podpísané 
ich prevzatie. Dôležité je to-
tiž, aby ste v prípade súdne-
ho sporu vedeli hodnoverne 
preukázať všetky rozhodujúce 
skutočnosti. Keďže neuvádza-
te v akom štádiu vymáhania 
pohľadávky sa nachádzate, 
môžem Vám len vo všeobec-
nosti odporúčať, že vzhľa-
dom na fakt, že už rok veriteľ 
mešká so splatením svojho 
záväzku je nepochybne naj-
vyšší čas obrátiť sa na súd, aby 
ste po jeho rozhodnutí mohli 
pristúpiť prípadne aj k núte-
nému výkonu rozhodnutia, 
t.j. k vymáhaniu pohľadávky v 
exekučnom konaní.

Rozumiem Vašej obave, 
keď ste zistili, že daroval svoj 
byt dcére. Máte odôvodnenú 
obavu, že týmto úkonom mô-
žete byť ako veriteľ ukrátený z 
hľadiska svojej vymáhateľnej 
pohľadávky. Ochranu Vám 
môžu poskytnúť ustanovenia 
§42a a §42b Občianskeho zá-
konníka o odporovateľných 
právnych úkonoch. Ide o práv-
ny inštitút, ktorý umožňuje 
veriteľovi domáhať sa na súde, 
aby určil, že dlžníkove právne 
úkony, ktoré sú v zákone bliž-
šie špecifi kované, ak ukracujú 
uspokojenie jeho vymáhateľ-
nej pohľadávky, sú voči nemu 
právne neúčinné. Vo Vašej 
konkrétnej situácii prichádza 
do úvahy aplikácia §42a ods. 
3, písm. a) Občianskeho zá-
konníka, t.j. odporovať možno 
právnemu úkonu, ktorým bol 
veriteľ dlžníka ukrátený a ku 
ktorému došlo v posledných 
troch rokoch medzi dlžníkom 
a osobou jemu blízkou. Dcéru 
ako príbuzného v priamom 
rade považujeme podľa §116 
Občianskeho zákonníka za 
osobu blízku. To však nepla-
tí, ak druhá strana preukáže, 
že nemohla ani pri náležitej 
starostlivosti poznať úmysel 
dlžníka ukrátiť svojho verite-
ľa. Práve uvedená podmienka 

môže v praxi predstavovať 
určitý problém z hľadiska do-
kazovania. Predpokladám, že 
dcéra by tvrdila, že nepozna-
la otcovu fi nančnú situáciu a 
nebol jej známy úmysel otca 
darovaním bytu ukrátiť svojho 
veriteľa. 

Právo odporovať právne-
mu úkonu môžete ako veriteľ 
uplatniť žalobou na súde. Prá-
vo odporovať právnemu úko-
nu sa uplatňuje proti tomu, 
kto mal z odporovateľného 
právneho úkonu prospech. Vo 
Vašom prípade by ste žalovali 
dcéru Vášho dlžníka. Právny 
úkon, ktorému veriteľ s úspe-
chom odporoval, je právne 
neúčinný a veriteľ môže poža-
dovať uspokojenie svojej po-
hľadávky z toho, čo odporova-
teľným právnym úkonom ušlo 
z dlžníkovho majetku. Ak to 
nie je možné, má veriteľ prá-
vo na náhradu voči tomu, kto 
mal z tohto úkonu prospech.

Keďže ide o zložitejší práv-
ny problém, odporúčam obrá-
tiť sa na advokáta, ktorý po-
súdi Vašu konkrétnu situáciu 
a navrhne Vám kroky, ktoré 
budú viesť k účinnej ochrane 
Vašich práv a záujmov.

Tri 
otazky 
pre...

hlavného dopravného inžiniera mesta 
Bratislavy, Tibora Schlossera
Na základe čoho a ako sa 
určuje počet parkovacích 
miest pri výstavbe obytných 
a polyfunkčných domov? 
Tibor  Schlosser: Tento po-
čet stanovuje norma STN 
736110/Z1 Projektovanie 
miestnych komunikácií s jej 
zmenou. Z iniciatívy mesta 
pripravujeme v rámci zmien 
v podmienkach výstavby ďalší 
dodatok, ktorý bude jasnejší 
a konkrétnejší. Našou sna-

hou je docieliť, aby každá 
bytová jednotka viazala 
na seba minimálne jedno 
parkovacie miesto. Do-
teraz norma hovorila o 

parkovacích miestach na 
byty a počet izieb, 

teraz to bude na 
bytové jednotky 
a ich plošnú vý-
meru. Tomuto 
sa potom ne-
budú môcť 
i n v e s t o r i 
„v yhnúť “. 
Boli sme 
s v e d k a -
mi, že sa 

odovzdávali 
holobyty ale-

bo poschodia a 
dodatočne sa 

urobili byty 

a k nim parkovacie miesta už 
nie. Systém „zmeny stavby 
pred dokončením“ v staveb-
nom konaní je bežným prv-
kom pri výstavbe v našom 
meste.

V mnohých európskych 
mestách, napríklad v Bru-
seli, je parkovanie obytných 
domov riešené v podzem-
ných garážach a verejný 
priestor sa maximálne chrá-
ni - prečo to nie je aj u nás? 
Tibor  Schlosser: Za dopra-
vu môžem konštatovať, že od 
roku 2012 prísne sledujeme 
projekty tak, aby napĺňali od-
porúčania technickej normy 
na projektovanie miestnych 
komunikácií. Inak nikde ne-
máte v norme a ani v cestnom 
zákone napísané, že parkova-
nie bezvýhradne treba riešiť 
pod povrchom alebo v hro-
madnej garáži. Mojou osob-
nou snahou je vždy základný 
počet potrieb na parkovanie 
riešiť v podzemí a samozrej-
me na ich vlastnom pozem-
ku. 10 % rezerva požadovaná 
normou je pre návštevy a toto 
odporúčam taktiež dať mimo 
verejný priestor. 

Mesto nevie, či dokáže za-

viazať investorov veľkých 
stavieb, aby vybudovali časť 
infraštruktúry v okolí, nie-
len v bezprostrednom oko-
lí. Príkladom je komplex 
Centrál, kde síce sú v okolí 
urobené vozovky, ale napr. 
na Žellovu ulicu sa akosi 
zabudlo a práve tadiaľ je 
presmerovaná premávka 
osobných áut pri výjazde na 
Miletičovu. Cesta je v dezo-
látnom stave. Iných príkla-
dov by bolo dosť.
Tibor  Schlosser: Máte prav-
du. Už dlhšie sa hovorí o zme-
ne stavebného zákona, kde 
sa optimisticky predpokladá, 
že bude v ňom defi novaný aj 
spôsob fi nancovania infraš-
truktúry v urbanizovaných 
územiach, kde by zaviazal  
investora, podľa veľkosti jeho 
investičného zámeru, zložiť 
určitú fi nančnú hodnotu. Za 
ňu by okrem priamo vyvola-
ných investícií v bezprostred-
nom okolí stavby investora, 
ktoré by hradil investor ako 
doteraz vznikla aj „záloha“ pre 
dodatočnú infraštruktúru - v 
okolí, ktorú by zase naopak 
zabezpečovala obec.

Robert Lattacher

?
Zápisy do väčšiny škôl budú začiatkom februára
(dokončenie zo str. 1)

Prváčikov privítajú aj 
vynovené školy

Niektoré bratislavské školy 

čakajú na prváčikov vynovené. 

Základná škole na Tbiliskej 

ulici v Rači bola v roku 2013 

zateplená, na budove vymenili 

okná, vstupné dvere, dlažbu 

pri vstupe do školy. „Taktiež sa 

vybudoval  bezbariérový vstup 

do školy s rampou pre imobil-

ných. V areáli školy boli na-

inštalované tri bezpečnostné 

kamery,“ informuje hovorkyňa 

Rače Eva Miklánková. Na ďal-

šej račianskej základnej škole 

na Hubeného ulici je vynove-

ná telocvičňa. „Do obidvoch 

škôl boli z Úradu vlády dove-

zené nové gastrozariadenia,“ 

dodáva Miklánková. Novoty 

čakajú aj prváčikov v Ružino-

ve. „Už takmer všetky toalety 

a sprchy v našich základných 

školách sú zrekonštruované. 

Deti ani učitelia tak už nemu-

sia chodiť na štyridsaťročné 

toalety,“ povedal starosta Ru-

žinova Dušan Pekár. Posledné 

staré toalety a sprchy mestská 

časť vymení za nové v lete toh-

to roka. V Novom Meste po-

čítajú s obnovou niektorých 

škôl už tento rok. „Obnova 

našich škôl a škôlok je aj prio-

ritou tohtoročného rozpočtu,“ 

uviedol starosta Nového Mes-

ta Rudolf Kusý.

Samotný zápis do prvých 

ročníkov sa v mestských čas-

tiach Petržalka, Ružinov, Rača 

a Nové Mesto,  uskutoční 7. a 

8. februára.

(pj, bak)

Na primátora kandiduje Ivo Nesrovnal, čo si o tom myslia poslanci?

Ko n c o m 
roka nás 

čakajú voľby 
do orgánov 
samospráv-
nych celkov. 
Ako prvý v 
B r a t i s l a v e 
ohlásil kan-
didatúru súčasný bratislavský 
poslanec a predseda posla-
neckého klubu SDKÚ-DS 
a Most-Híd Ivo Nesrovnal. 
Za kandidáta ho zvolilo SD-
KÚ-DS v priamych voľbách. 
Ako primátor by Nesrovnal 
chcel zlepšiť fi nančnú situá-
ciu mesta. Bratislave chýba-
jú peniaze na rozvoj, keďže 
má podľa neho nespravodli-
vo nízky podiel na daniach. 
Rovnako chce vypracovať 

nový a prísnejší územný plán 
mesta, bojovať proti graffi  ti 
či billboardom. Bratislav-
ský kuriér oslovil nie-
koľkých bratislavských 
poslancov s otázkou, čo 
si o kandidatúre Iva Ne-
srovnala myslia.

Jarmila 
Tvrdá 
(KDH)
Iva Nesrov-
nala vnímam 
ako kandidá-
ta SDKÚ-DS. 
Určite aj iné strany ponúknu 
vhodného kandidáta. Bude 
šťastím pre Bratislavčanov, 
ak sa pravica dokáže zjedno-
tiť na spoločnom, vhodnom 
a zvoliteľnom kandidátovi. V 

tomto kontexte Iva Nesrov-
nala vnímam len ako jedného 
z niekoľkých možných.

Slavomír 
Drozd 
(Smer-SD)
Ivo Nesrov-
nal, ako 
k a n d i d á t 
S D K Ú - D S 
na primátora Bratislavy, vo 
svojom prvom vystúpení 
odmietol diskusiu a ponú-
ka riešenia, ktoré nám zatiaľ 
nepredstavil, dokonca ani 
nenačrtol. Skĺzol do osved-
čených fráz o čistote, poriad-
ku a sľubov, na ktoré nemá 
dosah a nie sú ani v kompe-
tencii primátora. Škoda, že 
Ivo Nesrovnal, ako mestský 

poslanec, neponúkol avizo-
vané riešenia počas predchá-
dzajúcich troch rokov, ak mu 
ide o prosperitu Bratislavy a 
nie o zviditeľňovanie svojej 
osoby v predvolebnom ob-
dobí.

Katarína 
Augustinič 
(NOVA)
S t r a n a 
NOVA sa 
ešte nezao-
berala per-
sonálnymi otázkami do ko-
munálnych volieb. A osobne 
ani nemám záujem komen-
tovať kandidatúru kandidáta 
inej strany.

(rl, pj, sita)

Fischerov dom dostal zelenú
V lete 2012 sa okolo kon-

troverznej a rozostavanej 
stavby na Beblavého ulici, tzv. 
Fischerovho domu zmrákalo 
a v krajnom prípade hrozilo aj 
jeho zbúranie. V súčasnosti po 
mnohých diskusiách a proces-
ných dokazovaniach je verdikt 
takmer konečný – stavebník 
môže dom konečne dostavať, 
aj keď je v rozpore s Územným 
plánom zóny Podhradie.

Tento dokument sa však 
ukázal ako chybný, a to v 
kótach nadmorskej výšky, a 
aj preto odvolanie magistrátu 
Bratislavy Okresný úrad Bra-

tislava zamietol. Úrad zároveň 
nedávno skonštatoval, že nie 
je dôvod na zmenu alebo zru-
šenie rozhodnutia staromest-
ského stavebného úradu, ktorý 
stavbu ešte v roku 2010 povo-
lil. V rozhodnutí sa uvádza, že 
dom zachováva stúpajúcu líniu 
zástavby a stále ešte nedosahu-
je výšku pôvodnej historickej 
zástavby. Pre zvýšenú stavbu 
podľa úradu nedochádza ani k 
nežiaducim svetlotechnickým 
dopadom na okolie a zo všet-
kých regulatívov sú okrem jed-
ného všetky dodržané. 

(bak)

Ivo Nesrovnal
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30. január

ITF 

SLOVAKIATOUR

Veľtrh cestovného ruchu, 

ktorý prináša komplexný 

pohľad na dovolenky a ces-

tovanie prostredníctvom 

zúčastnených cestovných 

kancelárií, domácich a za-

hraničných regiónov, za-

hraničných turistických 

centrál a subjektov posky-

tujúcich služby cestovného 

ruchu.

Bratislava, Incheba Expo 

Aréna

2. február

DAVIS CUP  SVK – 

LOTYŠSKO

Slovenskí tenisti zabojujú o 

postup do elitnej 16-člen-

nej svetovej skupiny Davi-

sovho pohára.

AEGON Aréna

3. február

Slovensko – Výber 

Tipsport extraligy

Slovenská hokejová repre-

zentácia začne prípravu na 

zimnú olympiádu v Brati-

slave 30. januára. V rámci 

sústredenia odohrajú re-

prezentanti aj zápas proti 

Výberu hokejovej Tipsport 

Extraligy.

ZŠ O. Nepelu - Slovnaft 

aréna, 19:00

5. február

Čakanie na GOTTA
Čierna komédia zo súčas-

nosti. Názov je parafrázou 

názvu slávnej absurdnej 

hry Samuela Becketta Ča-

kanie na Godotta. Komé-

dia nastavuje zrkadlo našej 

spoločnosti.

Divadlo GUNAGU, 19:30

6. február

Warriors of Ireland

Hudobno-tanečné pred-

stavenie „Warriors of Ire-

land“ (Bojovníci Írska) pri-

náša spojenie troch telies 

- Irish Rose, Éire Dance 

Academy a Connemara, 

ktoré „bojujú“ za šírenie ír-

skej kultúry, hudby a tanca.

Divadlo pod kostolom, 

19:00

6. február 

DEPECHE 

MODE - DELTA 

MACHINE TOUR 

2014

Kvôli obrovskému záujmu 

fanúšikov skupina ozná-

mila tretiu sériu turné „Th e 

Delta Machine Tour“. 

Zimný štadión Ondreja 

Nepelu, 19:30

7. február

RÓMEO a JÚLIA

Príbeh o Romeovi a Júlii 

stále patrí k najobľúbe-

nejším divadelným hrám 

najväčšieho dramatika 

všetkých čias, Williama 

Shakespeara a predstaviť sa 

ním publiku patrí k vrchol-

ným okamžikom herecké-

ho súboru...

Divadlo Astorka, 19:00

8. február

Lucie Bílá – recitál

Lucie Bílá vystúpi spolu s 

hudobníkom, klaviristom 

Petrom Maláskom vo Veľ-

kej sále Kultúrneho domu 

Ľ. Štúra v Modre.

Mestské kultúrne stredisko 

Modra, 18:00

8. február

S Dejvickým 
divadlom priletí 
do MDPOH Čajka!

Do Bratislavy prídu opäť 

vynikajúci českí herci a to 

priamo do Mestského di-

vadla P. O. Hviezdoslava. 

Diváci budú môcť vidieť 

vynikajúceho Ivana Tro-

jana, či Miroslava Krobota 

v hre A. P. Čechova - Čajka. 
Na divadelnej inscenácii 

pracoval aj výnimočný slo-

venský tím pod vedením 

režiséra M. Vajdičku.

Pražské Dejvické divadlo 

je pojem. Divadlo roka 

2012 , ktoré sa stalo pre-

stížnym vďaka cenám 

Alfréda Radoka, mali mož-

nosť spoznať i návštevníci 

Mestského divadla P. O. 

Hviezdoslava. Konkrét-

ne prostredníctvom titulu 

„Ucpanej systém“, ktorý 

bol beznádejne vypredaný.

Po roku prichádzajú „Dej-

vice“ do Bratislavy po 

druhýkrát. Tentokrát pri-

nesú spracovanie trochu 

staršieho, takmer 120 – 

ročného diela. Čajku napí-

sal Anton Pavlovič Čechov, 

keď mal 35 rokov. Hra mala 

premiéru v roku 1896 v 

Petrohrade, no nezožala 

úspech. Až zinscenovanie 

v réžii K. S. Stanislavského 

o tri roky neskôr sa vydari-

la. 

A.P. Čechov – ČAJKA 

- 8.február o 19.00 hod. 

Hrajú: Ivan Trojan, Klára 

Melíšková, Jaroslav Plesl, 

Veronika Kubařová, Mi-

roslav Krobot, David No-

votný, Lenka Krobotová, 

Václav Neužil, Zdeňka 

Žádníková a Pavel Šimčík.

(rl)

SÚŤAŽ 

Mestské divadlo P. O. 

Hviezdoslava a Brati-

slavský kuriér pre vás 

pripravili súťaž o 2 vstu-

penky na predstavenie 

ČAJKA v podaní zná-

meho pražského Dej-

vického divadla. Odpo-

vedzte do 3. februára 

2014 na nasledujúcu 

otázku a vašu správnu 

odpoveď zaradíme do 

žrebovania. 

OTÁZKA: S ktorým 
predstavením, kto-
ré získalo aj cenu 
Alfréda Radoka ako 
inscenácia roka, Dej-
vické divadlo hos-
ťovalo minulý rok v 
MDPOH?

Odpovede posielajte na 

mail: sutaz@bakurier.

sk. Do predmetu správy 

uveďte – „Čajka“ a ne-

zabudnite na kontaktné 

údaje. Výhercu budeme 

kontaktovať mailom.

9. február

FED CUP SVK – 

NEMECKO

Slovensko, podľa aktuálne-

ho rebríčka Fed Cupu piaty 

najlepší tím sveta, privíta 

8. – 9. februára 2014 v AE-

GON Aréne v Bratislave 

veľmi silné družstvo Ne-

mecka.

AEGON Aréna

10. február

FRAGILE

Osem spevákov bez hu-

dobných nástrojov pred-

vedie piesne svetových in-

terpretov ako: Sting, Stevie 

Wonder, Norah Jones či 

Th e Real Group. 

Divadlo v Podpalubí, 19:00

11. február

Modrý salón: 

Otázky zo salóna

Diskusia so Štefanom Hrí-

bom

Téma: Vieme starnúť? 

Hostia: Emília Vášáryová a 

Martin Bútora

Slovenské národné divadlo 

– Činohra, 19:30

12. február

Teatro  Wüstenrot  
prináša Šialené 
nožničky 

SÚŤAŽ
Bratislavský kuriér a 

Bratislavské hudobné 

divadlo Teatro Wüs-

tenrot pre vás pripravili 

súťaž o 2 vstupenky na 

PREMIÉRU kriminál-

nej komédie Šialené 
nožničky Premiéra hry 

Šialené nožničky bude 

12. februára. Odpove-

dajte správne na súťaž-

nú otázku a vyhrajte 2 

vstupenky.

Otázka: Kto je au-
torom kriminálnej 
komédie Šialené 
nožničky? 

Odpovede posielajte do 

5. februára na známu 

mailovú adresu: sutaz@

bakurier.sk. Do pred-

metu správy napíšte 

„TEATRO komédia“, 

nezabudnite na meno a 

potrebné údaje. Vyž-

rebovaných výhercov 

kontaktujeme mailom.

12. február

FLAMENCO – 

FLACO DE NERJA 

TRIO
Vystúpenie je prehľadom 

fl amenco štýlov. Je zosta-

vené z tradičných andalúz-

skych tancov a z džezových 

tém, ktoré sú posadené do 

fl amencového rytmu.

Loď – Divadlo v podpalubí, 

19:00

13. február

AJ MUŽI MAJÚ 

SVOJE DNI

Situačná komédia s pes-

ničkami so skvelými hu-

mornými situáciami a prí-

ležitosťami pre štvoricu 

výnimočných komikov.

Divadlo Nová Scéna, 19:00

14. február

Valentínsky 
koncert

Slovenská fi lharmónia pri-
pravila na piatok 14. feb-
ruára výnimočný program 
– Valentínsky koncert. 
Deň predtým, 13. februára 
zaznie slávna Mahlerova 6. 
symfónia Tragická, v kon-
certnej sieni SF. 

 KARIN OLASOVÁ 

 JANA 
 VALOCKÁ  

 ERIK  
 PEŤOVSKÝ  

 DUŠAN 
 SZABÓ 

 LUCIA 
 VRÁBLICOVÁ  

 JURAJ 
 HRČKA  

 PETER KOČIŠ  

 MAREK MAJESKÝ  

 NAJÚSPEŠNEJŠIA
 DETEKTÍVNA
 KOMÉDIA
 NA SVETE!

PAUL PÖRTNER 

 MARCEL 
 OCHRÁNEK  

Bratislavské 
hudobné
divadlo
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Vo štvrtok trinásteho feb-
ruára sa pod dirigentskou 
taktovkou dirigenta Em-
manuela Villaumeho, rozo-
zvučia v Koncertnej sieni 
SF tóny známej Symfónie 
č. a mol Gustava Mahlera, 
ktorá je známa aj pod ná-
zvom Tragická. „Najväčšia 
Šiesta po Beethovenovi“ 
– tak označil Mahlero-
vu 6. symfóniu skladateľ 
Alban Berg. Podľa svedec-
tva Mahlerovej manželky 
Almy ide o výsostne intím-
ne dielo, ku ktorému skla-
dateľa inšpirovala rodina: 
žena, dvojročná dcérka a 
ďalšia na ceste. Hrdinom 
poslednej časti je zasa on 
sám. V dirigentovi E. Vil-
laumeovi nájde skladba 
inšpirovaného a výsostne 
kompetentného interpreta.
V piatok 14. februára bude 
v Malej sále SF Valentín-
sky koncert. Hrať bude 
Slovenský komorný or-
chester Bohdana Warcha-
la. Ewald Danel, umelecký 
vedúci. 

(red, rl) 

SÚŤAŽ

Bratislavský kuriér a 
Slovenská fi lharmónia 
pre vás pripravili súťaž 
o vstupenky na dva 
koncerty. Ten prvý bude 
vo štvrtok 13. februára 
a druhý na Valentína, 
v piatok 14. 2. 2014.

Odpovedzte správne 
na otázku a budete 
zaradený do žrebovania 
o 2 + 2 vstupenky na 
koncerty v Redute. 

Súťažná otázka: Ako 
označil Mahlerovu 6 
symfóniou skladateľ 
Alban Berg? 

Odpovede posielajte 
do 5. februára na 
adresu: sutaz@bakurier.
sk . Nezabudnite do 
predmetu správy uviesť 
„Reduta“ a pripojiť 
meno a kontaktné 
údaje. Výhercov 
budeme kontaktovať.

14. február

Dědictví aneb 

Kurvaseneříká

dlho očakávané pokračo-

vanie kultovej komédie

FK Nostalgia, 18:00

15. február

INTERBEAUTY

Veľtrh Interbeauty viac 

ako 20 rokov prináša pre-

hľad produktov a služieb 

skrášľovania dostupných 

na slovenskom trhu.  Veľ-

trh INTERBEAUTY bude 

prebiehať zároveň so Sva-

dobným veľtrhom.

Bratislava, Incheba Expo 

Aréna

16. február

Vegánska večera

„navar vegánske jedlo, pri-

nes ho a zdieľaj s ostatný-

mi...“

A4 - priestor súčasnej kul-

túry, 19:00

16. február

DIEŤA A RODINA

Veľtrh ponúkne široký 

výber kočíkov, detského 

nábytku, kozmetiky, oble-

čenia, hračiek, zdravotníc-

kych potrieb, či potravín, 

no k dispozícii budú tiež 

poskytovatelia služieb - 

predškolské zariadenia, 

poisťovne a zariadenia po-

skytujúce špecializovanú 

zdravotnícku starostlivosť. 

Novinkou bude tento rok 

bude sekcia venovaná han-

dicapovaným deťom.

Bratislava, Incheba Expo 

Aréna

Slovenská národná galéria 
bude vystavovať aj v 
priestoroch národného divadla

S
lovenské národné di-

vadlo (SND) a Slovenská 

národná galéria (SNG) 

spoločne pripravili výstavný 

cyklus Galéria v divadle, ktorý 

bude trvať po celý rok 2014. 

Prvé dve výstavy sú prístup-

né už od 22. januára. Ide o 

výstavu divadelných plagátov 

zo zbierok SNG s názvom 

Hra pre oko v kurátorskej 

koncepcii Viery Kleinovej 

a výstava Poetika periférie, 

„ktorá v umeleckých dielach 

súčasných autorov a autoriek 

(Lucia Tallová, Rastislav Sed-

lačík, Dominik Hlinka a Olja 

Triaška Stefanovič) odhalí 

niekedy znepokojivú, inokedy 

poetickú tvár periférie,“ pribli-

žuje Dáša Dúbravová z SNG. 

Výstavu koncepčne pripravila 

Alexandra Tamásová. „Li-

mity spôsobené rekonštruk-

ciou galérie a ambícia divadla 

obohatiť ponuku pre svojich 

návštevníkov vyústili do spo-

ločného projektu galéria v di-

vadle. Naším cieľom je pripra-

viť na mieru šitý výstavný plán, 

ktorý by zahŕňal rôzne tituly 

– originálne tematické výsta-

vy súčasného umenia, výber z 

užitého umenia, scénografi e 

spolu so sprievodným slovom 

a s garanciou kvality. Určite 

vyhráva návštevník, ktorý do-

stáva povestné 2 v 1,“ uviedla k 

spolupráci generálna riaditeľ-

ka SNG Alexandra Kusá. Ga-

léria pripravila spolu s divad-

lom viacero titulov. Niektoré 

korešpondujú so zameraním 

divadla, k takým bude patriť 

výstava venovaná výberu z 

divadelného plagátu a mono-

grafi cká prezentácia legendy 

slovenskej scénografi e Alešovi 

Votavovi. „Do výberu zaradí-

me aj ukážku zo zbierok insit-

ného umenia, ktorá obsahuje 

jedinečné maliarske, sochár-

ske, kresbové a grafi cké diela 

nečakanej poetiky a kvality,“ 

dodáva Dúbravová. 

(bak)

Váš 
názor

Kunsthalle 
či Dom 

umenia?

Najprv sa krvopotne bojovalo 
za vznik Kunsthalle, ideálne 
na už fungujúcej platforme 
Domu umenia. Po rôznych 
peripetiách sa tak na koniec 
aj stalo. Chvalabohu, lebo už 
bolo na čase. Už nejaký ten 
mesiac Kunsthalle funguje 
no mám dojem, že je to teraz 
jedna budova, jedna inštitúcia 
len s dvoma názvami, podľa 
toho, kedy sa aký komu hodí. 
Celá slávna Kunsthalle zača-
la improvizovanou výstavou 
na výkladoch budovy. Daj-
me tomu zaujímavé poňatie 
priestoru, ktorý na poriadnu 
výstavu nebol pripravený. Do 
nedávna sme tu mali veľkú 
výstavu troch umelcov kde 
jedným z nich bol Radovan 
Čerevka ako víťaz ceny Oská-
ra Čepana 2013, ktorého die-
la ale aj celková inštalácia v 
priestore vyznela najlepšie. 
Pandantom mu ale bol Sta-
no Masár z jeho otrasnou, zle 
nainštalovanou, bezduchou 
a vyprázdnenou výstavou na 
ktorú väčšina umeleckej obce 
nemala dobrého slova. A dnes 
tu máme opäť návrat k Domu 
umenia ako by Kunsthalle ne-
existovalo. Dve otrasné výsta-
vy dvoch v súčasnosti pomerne 
neznámych umelkýň. To by ale 

tak nevadilo, že sú neznáme, 
ale to čo sa tam prezentuje, 
mi pripomína staré zlé časy 
postsocialistickej, skostnate-
lej umeleckej inštitúcie kto-
rá sa už niekoľko desaťročí 
nerozvíjala a vo svojom logu 
DODNES používa červenú 
hviezdu! Čo sa to deje? Už 
sa nechceme pozerať na ne-
podarené staré umenie zlých 
umelcov, ktorý majú svoje 
najlepšie dni za sebou. Radšej 
žiadne výstavy ako takéto. Na 
toto sme sa pozerali až príliš 
dlho. Je už na čase defi nitívne 
skoncovať s Domom umenia, 
s týmto pojmom, jeho logom 
a vôbec celým systémom akým 
bohužiaľ stále funguje.

čitateľ

17. február

Cestovateľská 

beseda – Jemen

Sprievodcom vám bude 

cestovateľ, publicista a 

ekonomický redaktor TA3 

Andrej Horváth.

Miestna knižnica Petržal-

ka, 16:30

17. február

MM KABARET 
pokračuje v hoteli 
Echo 

Nezničiteľná skupinka ko-

mediantov v zostave Milan 

Markovič, Peter Niňaj + 

Róbert Puškár (Páni bra-

tia), Kristína Mackovčáko-

vá, Andrea Gabrišová, Ja-

roslav Ďuríček a Alexander 

Gerič neakceptovala sve-

tovú krízu a neohrozene 

vstúpila do druhého polro-

ka svojho pôsobenia.

Od svojej premiéry 30. 

mája 2013 sa MM KABA-

RETU podarilo upútať na 

seba trvalú pozornosť ve-

rejnosti napriek tomu, že v 

Bratislave je kabaretný titul 

Večer Milana Markoviča 
(Trochu inak) na progra-

me len raz do mesiaca. 

Kvôli tomu, že kabaretiéri 

majú na programe aj zá-

jazdy, tento interval zosta-

ne v Bratislave spravidla 

zachovaný.

Na druhej pozvánke tohto 

roka je dátum 17. február 
2014, 19. hodina – ho-

tel ECHO. Veľmi dôležitý 

údaj je však aj ten o mies-

te činu: MM KABARET si 

totiž získal priazeň maji-

teľov ďalšej stálej scény, a 

tak najbližší návštevníci už 

v onen deň prekročia prah 

kabaretu salónnejšieho 

typu, s väčším pohodlím a 

bohatším sortimentom po-

krmov a nápojov a  s lepšou 

možnosťou komunikácie s 

účinkujúcimi. K dispozícii 

je tiež  tiež vyhradené par-

kovisko. 

Dôležité je zapamätať si 

adresu: to všetko sa v Bra-

tislave nachádza v hoteli 

ECHO na Prešovskej ulici 

39. Táto adresa sa isto sta-

ne lákadlom aj pre našich 

čoraz častejších mimobra-

tislavských návštevníkov, 

ktorí budú mať možnosť 

po predstavení prenoco-

vať za zvýhodnené ceny. 

Podrobnejšie informá-

cie: www.mmkabaret.sk. 

Rezervácia vstupeniek: 

+421 905 619 589.

(red)

SÚŤAŽ 

Bratislavský kuriér vám 

prináša súťaž o 2 vstu-

penky na MM Kabaret 

na program Večer Mi-

lana Markoviča (trochu 

inak), ktorý bude 17.2. v 

hoteli Echo. Ak sa chce-

te dostať do žrebovania 

o dve vstupenky na ten-

to program, správne od-

povedzte na otázku: 

Ako sa volal prvý ka-
baret na svete?

Odpovede posielajte na: 

sutaz@bakurier.sk, do 

predmetu správy napíš-

te: „Kabaret“ a pridajte 

meno a kontaktné údaje.

21. február
Teatro  Wüstenrot  
prináša Mníšky 2 
Milionárky

Bratislavský kuriér a 
Bratislavské hudobné 
divadlo Teatro Wüs-
tenrot pre vás pripravili 
súťaž o 2 vstupenky na 
muzikál Mníšky 2, ktorý 
je na programe 21. feb-
ruára 2014. Odpovedaj-
te správne na súťažnú 
otázku a vyhrajte 2 vstu-
penky.

Otázka: Ktorá hereč-
ka stvárňuje titulnú 
postavu v muzikáli 
Mníšky 2 Milionárky?

Odpovede posielajte 
do 5. februára na zná-
mu mailovú adresu: 
sutaz@bakurier.sk. Do 
predmetu správy napíš-
te „TEATRO muzikál“, 
nezabudnite na meno a 
potrebné údaje. Vyžre-
bovaných výhercov kon-

taktujeme mailom. 

www.artalk.cz
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Pavel Dvořák:  Príbehy zaujmú deti aj dospelých
Projekt Rozpoviem ti 

tri príbehy... je sériou 
stretnutí Pavla Dvořáka 
s deťmi, pri ktorých vždy 
raz do mesiaca rozpovie 
tri príbehy o histórii nášho 
hlavného mesta od prave-
ku až po 19. storočie. Naj-
bližšie stretnutie bude v 
sobotu 8. februára o 14:30 
v Múzeu mesta Bratislavy 
v Starej radnici. O projekte 
sme sa rozprávali s Pav-
lom Dvořákom.

Skúste nám na úvod pred-
staviť projekt Rozpoviem 
ti tri príbehy... vašimi oča-
mi.

Ja som niekoľko rokov pri-

pravoval Dejiny Bratislavy... a 

robil som to aj v spolupráci s 

Múzeom mesta Bratislavy. Ta-

kže keď mi prišla ponuka, že 

by som z týchto kníh mohol 

rozprávať deťom, celkom sa 

mi to pozdávalo, a ešte viac 

vtedy, keď som sa dozvedel, 

že mám rozprávať také prí-

behy, aby povzbudili fantáziu 

detí tak, aby z príbehu skúsi-

li urobiť obrázok. Po prvom 

stretnutí môžem povedať, že 

sa to aj podarilo

K tomu smeruje moja dru-
há otázka. Projekt má za 
sebou už svoju prvú časť, 
ako to dopadlo?

Myslím, že to dopadlo veľ-

mi dobre, až na to, že nebolo 

miesto pre všetky deti. Nie-

ktoré ostali pred dverami, asi 

boli sklamané, chceli kresliť. 

Prišlo veľa ľudí, z čoho mám 

veľkú radosť, s touto malou 

výhradou. Bol by som radšej, 

keby sa všetci pomestili. Videl 

som desiatky obrázkov a nie-

ktoré sa mi veľmi páčili. 

Toto nie je vaša prvá spo-
lupráca s deťmi či mláde-
žou. Čím vás práca s deť-
mi láka?

Ja to veľmi nerozlišujem. 

Chodím pravidelne na besedy 

po celom Slovensku a veľmi 

často sa stáva, že doobeda ho-

vorím v škole a poobede pre 

dospelých. Mám takú skúse-

nosť, že príbehy zaujmú práve 

tak deti ako aj dospelých. V 

tom je aj moja metodika de-

jepisu, ktorú nazývam história 

Slovenska v príbehoch.

Znamená to, že ani váš 
prístup sa nemení, či roz-
právate deťom alebo do-
spelým?

Vždy reagujem na obecen-

stvo. Veľmi často dopredu ne-

viem, o čom budem hovoriť a 

keď sa nadýchnem atmosféry, 

ktorá je v sále a začnem roz-

právať, tak to takmer vždy 

dobre dopadne. Myslím, že aj 

týmto deťom som porozumel. 

Rozprával som im aj príbehy 

detí ako objavia minulosť sta-

rú milióny rokov a deťom sa 

to páčilo, tiež si pripadali ako 

takí objavitelia. 

Existujú v histórii Brati-
slavy aj príbehy, ktoré by 
sa deťom vyrozprávať ne-
dali?

Sú tu príbehy „mládeži 

neprístupné“. Nebudem de-

ťom rozprávať o prostitúcii na 

Vydrici v 19. storočí, aj keď to 

bola významná zložka brati-

slavskej histórie. Prečo to však 

rozprávať deťom, na to majú 

čas. 

Peter Janovický

Pri revitalizácii  v Zuckermandli odviezli množstvo 
biologického i komunálneho odpadu 
Až 50 m3 biologického 

a 250 kg komunálneho 
odpadu odviezli pri revita-
lizácii skalného výbežku 
v Zuckermandli, ktorý je 
známy ako „Nos“. Výbe-
žok je neďaleko tunela 
pod hradom. 
  Skalný výbežok na území 
niekdajšej štvrte Zuckerman-
del dostal novú tvár. Odborný 
tím prizvaný spoločnosťou 
J&T Real Estate, ktorá je de-
veloperom budúceho pro-
jektu Zuckermandel, urobil v 
uplynulých dňoch prvú fázu 
jeho revitalizácie. Cieľom je 
zachovanie prírodnej hodnoty 
skalného výbežku a jeho za-
členenie do novej štvrte. Re-
vitalizácii predchádzal kom-
plexný výskum, zameraný na 
zistenie druhového zloženia a 
kvality rastlín na skalnom vý-
bežku. Uskutočňoval sa počas 
celého vegetačného obdobia, 
od apríla do augusta 2013. 
„Cieľom revitalizácie bolo 
v prvom rade zabezpečiť 
vhodné podmienky pre 
zachovanie druhu skalnič-
ník guľkovitý srstnatý, pre 
ktorý je skalný výbežok 
v Zuckermandli posled-
ným miestom výskytu na 
území Bratislavy,“ hovorí 
krajinná architektka a jedna z 
účastníčok výskumu, Tamara 
Reháčková. 

  V rámci prvej fázy revita-
lizácie v týchto dňoch, boli 
zo skalného nosa a jeho naj-
bližšieho okolia odstránené 
tzv. invázne druhy drevín 
(pajaseň, javorovec, agát ). Má 
sa tým dosiahnuť presvetlenie 
a ozdravenie iných stromov 
– čerešne mahalebková, ja-
vora poľného a zobu vtáčie-
ho). „V rámci revitalizácie sa 
z územia a okolia skalného 
nosa odviezlo približne 50 m3 

Gurmánska Bratislava Kam by ste zobrali svoju 
návštevu na dobrú veče-
ru?

Stalo sa Vám, že ste mali 

doma návštevu z iného mesta 

alebo krajiny a chceli ste ich 

zobrať  niekam sa najesť, no 

nič vhodné vás nenapadlo? 

Bratislavský kuriér vám po-

môže pozrieť sa na vybrané 

reštaurácie v celom Bratislav-

skom kraji, ale s tým rozdie-

lom, že hodnotiť budete Vy.

Napíšte nám, či sa chce-

te stať našim inšpektorom 

gastronomických zariadení a 

v každom čísle našich novín 

vyžrebujeme jedného z Vás, 

ktorý  pre ostatných čitateľov 

podnikne inšpekčnú výpravu 

do vopred určenej prevádzky.  

Na svoju čitateľskú misiu 
dostane vyžrebovaný zá-
ujemca od Bratislavského 
kuriéra stravné vo výške 
20 eur. Prvou hodnotenou 

reštauráciou bude Modrá 
hviezda na Beblavého ulici.

Hodnotiť sa bude 
na stupnici 1 - 10:
Kvalita a chuť  jedla

Estetická stránka jedla

Profesionalita  a 

príjemnosť obsluhy

Prostredie a atmosféra 

Cena 

Záujem posielajte na adresu redakcia@bakurier.sk.

Pátrame po zaujímavej 
DNA Bratislavy v rôznych 
kútoch sveta
Poznáte alebo počuli 

ste o osobe, ktorá je 
Bratislavčanom, ale mo-
mentálne dlhšie pôso-
bí, žije, alebo žil v inom 
kúte sveta? Zrejme kaž-
dý z nás má vo svojom 
okolí  takéhoto človeka. 
Ak si však myslíte, že 
táto osoba úspešne  re-
prezentuje  naše mesto 
a šíri svojou činnosťou 
dobré meno Bratislavy, 
dajte nám vedieť.   

Zvýšme povedomie o na-
šich krajanoch, ktorí sú síce 

ďaleko, ale srdcom sa cítia 
byť stále Bratislavčanmi. Po-
zrime sa spolu  za hranice 
všedných dní a hranice náš-
ho mesta. Možno poznáte 
úspešných umelcov, špor-
tovcov, vedeckých pracovní-
kov, lekárov  alebo naopak, 
čistokrvných dobrodruhov.

S najzaujímavejšími z 
nich sa pokúsime spojiť a 
priniesť ich postrehy for-
mované iným prostredím a 
kultúrou. Píšte na adresu 
sefredaktor@bakurier.
sk.

Na Krčacoch postavia 
nový bytový dom

Ani dúbravské Krčace 
neodolali výstavbe 

a onedlho tam neďaleko 
populárneho kúpaliska 
Rosnička, vznikne obytný 
dom. Objekt má vyrásť 
medzi súkromnou fi rmou 
a futbalovým štadiónom. 

Obytný dom sľubuje 66 
bytov s apartmánmi. Bytový 
dom pod názvom Rosnička 
má územné povolenie už od 
roku 2011. Pôvodný projekt 
rátal so štvorpodlažným do-
mom so 44 bytmi a 65 parko-
vacími miestami. V súčasnosti 
má investor súhlas mesta na 
zvýšenie stavby o ustúpené 
piate podlažie. 

Najnovšie má myť obyt-
ný dom Rosnička jedenásť 
apartmánov a 55 bytov. Pôjde 
viacmenej o  dvojizbové byty 

(25), ostatné sú trojizbové, 
jednoizbové a dva štvorizbové 
byty. Pokiaľ ide o apartmány, 
bytový dom ich poskytne jed-
noizbové, dvojizbové a jeden 
trojizbový.

Parkovanie áut je riešené v 
podzemnej garáži, kde sa ráta 
s päťdesiatim miestami. Na 
zem pri objekte sa má zmes-
tiť 60 áut. K bytom na prízemí 
budú patriť aj predzáhradky. 
Z celkovej plochy pozemku 
osemtisíc štvorcových metrov 
má zeleň tvoriť viac ako polo-
vicu.

So štartom výstavby počíta 
investor na jar tohto roku a v 
septembri 2015 by mala byť 
ukončená. Náklady sú odhad-
nuté na päť miliónov eur.

(red, rl)

biologického odpadu a 250 
kilogramov komunálneho od-
padu, ako plastové fľaše, staré 
oblečenie či hrnce,“ upresňuje 
záhradná architektka Valéria 
Singhoferová.
   V ďalšom období bude revi-
talizácia pokračovať. „Skalný 
výbežok, nazývaný aj skalný 
nos, je pre botaniku veľmi 
významným miestom, preto-
že predstavuje miesto prvé-
ho opisu tzv. Locus classicus, 

rastliny zvanej skalničník 
guľkovitý, ktorý je záväzný 
pre všetkých botanikov na 
svete. Z hľadiska krajinnej 
architektúry je zapojenie toh-
to skalného útvaru do verej-
ného priestranstva nového 
Zuckermandlu veľkou výzvou 
a určite bude jeho veľkým 
obohatením,“ uzatvára Tama-
ra Reháčková.

(red, rl)
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Osobnosti 
na uliciach    

Baničova ulica – Vajnory
Štefan Banič sa narodil 23. no-
vembra 1870 v Neštichu (pri 
Smoleniciach, okr. Trnava) a 
zomrel na tom istom mieste 
v roku 1941. Bol to slovenský 
konštruktér a vynálezca. Po 
skončení Ľudovej školy pra-
coval na statku grófa Pálff yho. 
Pre svoje názory na maďari-
záciu a Apponyho zákony bol 
z práce vyhodený a následne 
odišiel v roku 1907 za prácou 
do USA. Zaujímal sa o letec-
tvo. V roku 1913 zostrojil prvý 
použiteľný padák na princí-
pe dáždnika, ktorý sa otváral 
sústavou niekoľkých pružín. 
Padák mal vyriešený prob-
lém tzv. plávania vo vzdu-
chu a upevňoval sa pomo-
cou popruhov na telo letca v 
hrudnej časti pod ramenami. 
Princípom bola teleskopická 
konštrukcia dáždnikového 
typu, ktorá niesla tkanivové 
krytie. Dňa 3. júna 1914 Š. 
Banič osobne vyskúšal padák 
pred zástupcami Patentového 
úradu letectva USA, zoskočil 
vo Washingtone zo strechy 
15-poschodovej budovy. Po-
tom nasledovali ďalšie zosko-
ky aj z lietadla. 25. augusta 
1914 vydal Americký paten-
tový úrad vo Washingtone 
patent na Baničov padák pod 
číslom 1 108 484. Patentový 
spis obsahuje presný opis kon-
štrukcie a jej nákresovú doku-
mentáciu. Americká armáda 
ho odkúpila za pár stoviek 
dolárov. Bol čestným členom 
letectva USA. Vynález padá-
ka Baničovi nepriniesol bo-
hatstvo, ani slávu. Roku 1920 
sa vrátil do rodnej obce, žil 
v ústraní ako murársky maj-
ster. O niekoľko rokov sa jeho 
meno znovu spomínalo, keď s 
bratom Jánom a súrodencami 

Š
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Kto je za menom v názve 
bratislavských ulíc?

Bratislavské 
kuriozity  

Poznáte Bratislavu? Cho-
díte po meste s otvorený-
mi očami a máte po ruke 
aj fotoaparát?

Tak potom neváhajte a po-

šlite nám fotku javu, ktorý sa 

vám zdá maximálne kuriózny. 

Bratislavský kuriér v snahe 

upozorňovať na drobné kurio-

zity a často nezmyselné javy 

v živote mesta vám ponúka 

možnosť stať sa „investiga-
tívnym“ fotoreportérom na-

šich novín. 

Najzaujímavejšie a najkva-

litnejšie fotografi e, nielen že 

uverejníme s menom autora, 

ale aj odmeníme drobnou vec-

nou cenou. Podmienkou uve-

rejnenia vašej fotografi e do 

rubriky Bratislavské kuriozity 

je zaslanie kvalitnej fotogra-

fi e s menom autora fotogra-

fi e a krátkym zrozumiteľným 

opisom miesta alebo situácie. 

Redakcia si vyhradzuje 
právo na uverejnenie iba 
tých fotografi í, ktoré vy-
hodnotí ako najzaujíma-
vejšie a najprospešnejšie. 
Fotografi e (naraz maximálne 

3) nám posielajte na adresu: 

sutaz@bakurier.sk a do pred-

metu uveďte „Kuriozita“. 
Bratislavské kuriozity vo foto-

grafi i budeme hľadať do konca 

tohto roka. 

Ako príklad prinášame 

našu prvú bratislavskú kurio-

zitu. Ide o tabuľku, ktorá je na 

Námestí SNP pred Poľským 

inštitútom. Tabuľka navádza 

ľudí, že môžu po 150 met-

roch natrafi ť na WC. Ako sa 

ale ukáže, podzemné zácho-

dy neďaleko „Manderláku“ sú 

nielen už roky nefunkčné, ale 

vzhľadom na to, že ide o cen-

trum mesta, je tento priestor 

hanbou Bratislavy.

(foto rl)

Vajsáblovcami a Valovcami 
spolu objavil roku 1930 pod-
zemné krásy jaskyne Driny pri 
Smoleniciach. Zomrel 2. janu-
ára 1941 v Neštichu vo veku 
71 rokov na zápal pľúc.

Batkova ulica – Dúbravka
Ján Nepomuk Batka formo-
val a ovplyvňoval kultúrno - 
spoločenské dianie Bratislavy 
na sklonku 19. a začiatku 20. 
storočia. Narodil sa 4. 10.1845 
v Bratislave. Jeho rodný dom 
stojí na Michalskej ulici. Bol 
jedným z hlavných aktérov 
podujatí, ktoré najvýraznejšie 
vynikajú na mape kultúrnych 
dejín starej Bratislavy. Bol 
autorom stoviek hudobných 
kritík v domácej i zahraničnej 
tlači. V roku 1919 vyšla jeho 
prehľadná štúdia o hudobnej 
histórii Bratislavy. V spolu-
práci s Albertom
Iglom písal o osobnosti a tvor-
be Franza Xavera Messersch-
midta.

Cikkerova ulica – 
Karlova Ves
Ján Cikker sa narodil 29. júl 
1911 v Banskej Bystrici a 
zomrel v roku 1989 v Bratisla-
ve. Bol to  slovenský hudobný 
skladateľ a pedagóg, jeden z 
popredných predstaviteľov 
slovenskej hudobnej moderny. 
Významne zasiahol do vývoja 
hudobnej drámy 20. storočia. 
V opernej tvorbe sa zaoberal 
najmä skrytými stránkami 
ľudského života a psychiky. 
Skladaniu sa venoval už od 
gymnaziálnych štúdií (skladby 
pre klavír a sláčikové nástroje), 
do slovenskej hudobnej kultú-
ry prenikol viacerými orches-
trálnymi a vokálno-symfonic-
kými skladbami začiatkom 
40. rokov. Hlavným ťažiskom 

jeho práce 
bola operná 
tvorba. Je 
autorom po-
četných sym-
f o n i c k ý c h 
diel (trilógia 
s y m f o n i c -
kých básní 
O živote), 
kantáty Can-
tus fi liorum, 
oratória Óda 
na radosť, 
k o m o r n e j 
(dva sláčiko-

vé kvartety) a vokálnej tvorby 
(piesňový cyklus O mamičke, 
úpravy ľudových piesni). K 
jeho žiakom patria napr. Ilja 
Zeljenka, Miroslav Bázlik, 
Juraj Beneš, Marián Varga a 
ďalší. Ján Cikker je držiteľom 
Ceny UNESCO za hudbu 
(1979), a Radu Ľudovíta Štúra 
I. triedy in memoriam (2011).

Eisnerova ulica – 
Devínska Nová Ves
Jan Eisner (akademik, univ. 
prof. PhDr.) bol významný 
český archeológ, ktorý sa ve-
noval najmä  archeológii ran-
ných Slovanov. Bol zakladate-
ľom odbornej archeológie na 
Slovensku. Narodil sa v roku 
1885 v obci Dolní Bradlo, 
zomrel v roku 1967 v Prahe. 
V rokoch 1903-08 vyštudo-
val FF UK dejepis a zemepis 
a štúdium zakončil v roku 
1910 dizertáciou v odbore ar-
cheológia a získal titul PhDr.. 
Pred I. svetovou vojnou učil 
na stredných školách v Pra-
he a Pardubiciach a po vojne 
odišiel ako dôstojník Čsl.ar-
mády na Slovensko. Pôsobil 
tu na gymnáziu v Martine, v 
Bratislave potom ako predse-
da archeologicko - historickej 
sekcie Slovenského múzea 
a zemským konzervátorom 
Štátneho archeologického 
ústavu pre Slovensko. Na Bra-
tislavskej UK vychovával po 
jej založení prvú generáciu 
slovenských archeológov. Po-
stupne sa stal docentom, mi-
moriadnym a riadnym profe-
sorom(1934). V roku 1939 se 
musel vrátiť do Českej repub-
liky. Po vojne bol v roku 1945 
menovaný za riadneho pro-
fesora všeobecnej prehisto-
rickej archeológie na FF UK. 
Na UK pôsobil do roku 1957. 
Redigoval zborník Vznik a po-
čiatky Slovanov a bol predse-
dom Spoločnosti čsl. prehis-
torikov, ČsSA a Národopisnej 
spoločnosti československej.

(rl)
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 Kontrola má zmysel
Život, zdravie a ochrana majetku by mali byť prioritou každého 
z nás. „Pravidelnú kontrolu plynovodu, plynového kotla a spotrebi-
čov nemožno podceňovať. Zásluhou nej dokážeme predísť rizikám, 
ako sú napríklad výbuch plynu, otrava oxidom uhoľnatým či zvýše-
nie spotreby plynu. Za technický stav kotla a rozvodov zodpovedá 
vlastník domu alebo bytu,“ tvrdí Ing. Tatiana Tilňaková, vedúca 
produktového manažmentu ZSE. Samotnú prehliadku vykonáva 
revízny technik. „Aj napriek tomu, že revízia nie je povinná, preven-
tívna kontrola raz ročne je užitočná. Keďže sme aj dodávateľom 
plynu, poskytujeme zákazníkom zľavu 30 % na kontrolu plynových 
zariadení. Potvrdenie o vykonanej revízii môže totiž od vás žiadať 
poisťovňa v prípade náhrady škôd spôsobených plynovými zaria-
deniami,“ dopĺňa Ing. Tatiana Tilňaková zo ZSE.   

 Odstránenie poruchy na počkanie
V prípade, že technik zistí únik plynu, zabezpečí okamžité od-
stránenie poruchy už počas revízie. Revíznu správu dostanete 
zvyčajne na počkanie po skončení kontroly. Prehliadku zaria-
dení u overených technikov si môžete objednať aj online na 
www.zse.sk/revizie. Služba je dostupná na celom území západ-
ného Slovenska.  

 Poradenstvo zadarmo
Revízny technik vám počas revízie odporučí servis a opravy ply-
nových zariadení a spotrebičov. Zároveň vám bezplatne poradí 
ohľadne vykurovania, ohrevu teplej vody, úspory energií, a tým 
vaša rodina môže ušetriť. 

Overený dodávateľ elektriny a plynu
www.zse.sk

Vykurujete plynovým kotlom? 
Nezabudnite na kontrolu 

O tom, že kontrola plynových zariadení je dôležitá, netreba asi nikoho presviedčať. 

Škody, ktoré vzniknú v dôsledku zanedbania údržby môžu nadobudnúť oveľa väčšie rozmery 

ako náklady na samotnú kontrolu.  

ZĽAVA 
30 %

BA Kurier 258x346.indd   1 9.1.2014   11:39
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V poslednom desaťročí sa u nás zima „naťahuje“
Zima sa v Bratislave, 

ale ani v ostatných 
územiach Slovenska za-
tiaľ výrazne neprejavi-
la. Posledné roky to je 
hlavne v našom hlavnom 
meste pomerne bežná 
skúsenosť. O tom, čo sa 
so zimou deje sme sa roz-
právali s klimatológom 
Slovenského hydromete-
orologického ústavu Pav-
lom Faškom. 

Kedy boli v Bratislave na-
posledy biele Vianoce?
      Naposledy bola snehová 

prikrývka počas Vianoc na 

území Bratislavy v roku 2012. 

Treba však pripomenúť, že 

toto sa počas 21. storočia stá-

va čoraz zriedkavejšie a to nie 

iba na území Bratislavy, ale aj 

na ostatnom území Sloven-

ska. Výskyt snehovej pokrýv-

ky nie je teraz zaručený ani v 

takých regiónoch Slovenska, 

ako je Orava alebo severový-

chodné Slovensko. Znamená 

to, že pribúdajú zimy, kedy sa 

vyskytuje väčší podiel teku-

tých zrážok. 

Mne sa zdá, že v posledných 

rokoch sa akoby zima posú-

vala, akoby vrchol zimy pri-

chádzal až oveľa neskôr, ako 

v minulosti. Je to tak alebo 

je to len môj dojem?

     Nie je to len dojem. V 

skutočnosti sa však deje skôr 

niečo také, že zimné obdobie 

sa dosť naťahuje. Napríklad 

na začiatku zimy alebo na jej 

konci môže byť dosť chladno. 

Boli zaznamenané prípady 

z prvej dekády 21. storočia, 

kedy napríklad 23. októbra 

2003 v Bratislave na Kolibe 

napadalo takmer 10 cm sne-

hu. Nenazýval by som to teda 

posunom, ide skôr o rozbi-

tie hlavného obdobia zimy. 

Zima by sa na našom území 

svojimi typickými prejavmi 

mala začať niekedy koncom 

novembra, potom v priebe-

hu decembra, januára a feb-

ruára by sa mala kumulovať 

snehová pokrývka, a neskôr s 

príchodom jari by sa už mala 

topiť. Teraz však zažívame 

také zimy, že sneh sa vysky-

tuje prerušovane, dokonca 

januáre sú teraz veľmi atypic-

ky teplé. Napríklad v januári 

2007 sa teplota odchýlila od 

normálu o viac ako 5 stup-

ňov. To sa už dá označiť nie 

za mimoriadne, ale extrémne. 

Neskôr paradoxne prichádza 

posledné vzplanutie zimných 

príznakov, čo sa stalo aj v mi-

nulom roku. Preto sa môže 

zdať, že zima sa posúva, dalo 

by sa to však nazvať skôr ako 

zmena režimu meteorologic-

kých prvkov. 

Čím to je spôsobené? Vedia 

to klimatológovia?

      Keď sa o tom vedú disku-

sie, hovorí sa často o súvislos-

ti s globálnym otepľovaním. 

Musíme priznať, že globálne 

otepľovanie skutočne existuje 

a je vykázané vo výsledkoch 

meteorologických meraní. 

V rôznych regiónoch sveta 

sa prejavuje odlišne. V tejto 

súvislosti sa však hovorí o 

posune klimatických pásiem 

z juhu smerom na sever. Vie-

me, že v zemepisných šírkach 

južnejšie od Slovenska sa vý-

raznejšie prejavujú dve ob-

dobia v roku. Jedno je letné, 

druhé zimné. Toto akoby sa 

začalo viac prejavovať aj u nás 

v strednej Európe. 

Aká je z pohľadu klimatoló-

ga tohtoročná zima v Brati-

slave?

      Tohtoročná zima v Bra-

tislave je netypická. Nedá 

sa určite povedať, že by sme 

takéto skúsenosti so zimami 

v Bratislave nemali. Prešiel 

však december, prebieha ja-

nuár a stále nie je veľmi ná-

dejné, že sa objaví snehová 

prikrývka. Teda nie je to pre 

Bratislavu typická zima, nie 

je však ani tak zvláštna. Túto 

zimu by som však za nety-

pickú považoval niekde na 

Orave, kde sa ani v Oravskej 

Lesnej momentálne nevysky-

tuje sneh. V Medzilaborciach 

bol dokonca 5. januára pre-

konaný 54 rokov starý rekord 

maximálnej dennej teploty z 

roku 1961. 

Toto asi nie je otázka úplne 

na vás, ale môžeme očaká-

vať podobný scenár vývoja 

zimy ako minulý rok?

   Ja ako klimatológ môžem 

povedať, aké sú alternatívy. 

Z toho, čo sme si už povedali 

vyplýva, že  väčšia časť zimy 

je ešte pred nami, čo zname-

ná, že ešte stále existuje mož-

nosť, že sa tu zima so svojimi 

typickými prejavmi môže ob-

javiť. Nemôžeme však zabud-

núť napríklad na zimu z rokov 

2006 až 2007, ktorá mala taký 

charakter, ako zima teraz, po-

čas celého svojho obdobia. Z 

pohľadu týchto skúseností sa 

môže stať aj jedno, aj druhé. 

Peter Janovický

personalizovaná tlač transakčných a marketingových dokumentov
TransPromo (kombinácia transakčného a marketingového dokumentu)
obálkovanie, wrapping a fóliovanie 
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adresné, neadresné a selektívne doručovanie zásielok
kontakty na cieľovú skupinu a návrh stratégie a kreatívy jej oslovenia
hybridná pošta

o b c h o d @ c r o m w e l l . s k

Cyklistické prepojenie 
Rače, Vajnor a Svätého 

Jura by sa malo začať budovať 
už na jar tohto roku. Minister-
stvo pôdohospodárstva a roz-
voja vidieka SR totiž schválilo 
združeniu JuRaVa dotáciu na 
vybudovanie Malokarpat-
sko-šúrskej cyklomagistrály. 
„Združenie JuRaVa doteraz 
dvakrát neúspešne žiadalo o 
podporu projektu cykloma-
gistrály a až na tretí krát OZ 
JURAVA získalo fi nančnú 
podporu projektu,“ informoval 
Andrej Piško z Útvaru marke-
tingu a komunikácie s verej-
nosťou MiÚ Vajnory. Podľa 
starostu Rače Petra Pilinského 
by sa s výstavbou malo začať 
už v apríli tohto roka. „Staveb-
né povolenia sú vydané a plat-
né. Zároveň je vysúťažený vo 
verejnom obstarávaní aj reali-
zátor stavby,“ uviedol starosta. 

Malokarpatsko-šúrsku cyklomagis-
trálu začnú budovať na jar

Cyklotrasa bude dlhá zhruba 
28 km. „Združenie pripravilo 
začiatkom roku 2012 realizač-
ný projekt, ktorého najťažšou 
časťou bolo zabezpečenie 
nájomných zmlúv na všetky 
pozemky. Išlo o vyriešenie 
využívania pozemkov, keďže 
cyklotrasa povedie cez vino-
hrady, role, zastavané územia 
obcí ako aj cez Národnú prí-
rodnú rezerváciu Šúr. Posled-
ným zložitým bodom tejto 
fázy bolo doriešenie kompli-
kovaného úseku pri konečnej 
električiek za Karpatským 
námestím,“ vysvetľuje konateľ 
Združenia JuRaVa Jozef Mó-
rik. Celkové oprávnené vý-
davky projektu boli schválené 
vo výške 649 993,34 eur. Podľa 
Andreja Piška by mala byť ma-
gistrála dokončená v priebehu 
budúceho roka. 

(bak)

Vstupenky na www.ticketportal.sk

VSTUPENKY NA FEBRUÁR 
UŽ TERAZ V PREDAJI

Streda  26. 2.  2014 o 19:00
HC SLOVAN - DINAMO MINSK

Piatok  28. 2. 2014 o 19:00
HC SLOVAN - HC DONBASS DONECK

Nedeľa  2. 3. 2014 o 17:00
HC SLOVAN - SPARTAK MOSKVA

Utorok  4.3. 2014 o 19:00
HC SLOVAN - MEDVEŠČAK ZÁHREB

Petržalčania sa zbavili 
šiestich ton elektroodpadu
V decembri minulého roka 

sa mohli Petržalčania 
ľahko a pohodlne zbaviť nepo-
trebných elektrospotrebičov. 
Stačilo len informovať miestny 
úrad o type spotrebiča a ad-
rese, odkiaľ má byť odvezený. 
„Počas troch po sebe nasledu-
júcich sobôt sa od obyvateľov 
vyzbieralo takmer 6 ton elek-
troodpadu z domácností,“ in-
formovala hovorkyňa Petržal-
ky Michaela Platznerová. 

Množstvo starých, nepo-
trebných či pokazených elek-
trospotrebičov často končí v 
zmesovom  odpade či pristave-
né v kontajnerových stojiskách 
alebo ich okolí. Veľa odpadu 
končí aj na dne Chorvátske-
ho ramena či Draždiaka. Vy-

zbieraný odpad tvorili veľké a 
malé domáce spotrebiče, počí-
tačová technika, telekomuni-
kačné zariadenia či spotrebná 
elektronika. Z veľkých spot-
rebičov prevažovali práčky, 
chladničky, umývačky riadov, 
mikrovlnné rúry, z malých 
spotrebičov vysávače, žehličky, 
mlynčeky, kávovary,  monitory,  
tlačiarne, počítače a zo spot-
rebnej elektroniky televízne 
a rozhlasové prijímače alebo 
videorekordéry. „Mestská časť 
plánuje uskutočniť takýto bez-
platný zber elektroodpadu aj v 
roku 2014, o čom bude obyva-
teľov včas informovať,“ dodáva 
Platznerová.

(bak)
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Bratislavčania sa chodia 
lyžovať aj do mostviertelských 
Álp v Rakúsku
Lyžiarske strediská v 

regióne Mostviertel 
ponúkajú už dlhodobo 
výhodné ponuky na ce-
lodenné výlety i zimné 
dovolenky. Strediská pri-
nášajú aj rôzne novinky a 
inovácie. Dôkazom tohto-
ročnej sezóny je napríklad 
nové Športové stredisko 
JUFA Hotel Hochkar.

V januári 2014 otvárajú v 
tomto stredisku nové športo-
vé centrum JUFA. Skratka je 
odvodená z nemeckých slov 
Jugend a Familientourismus 
(mládež a rodinný turizmus). 
Komplex budov s rôznymi 
športoviskami sa nachádza 
priamo na zjazdovkách ly-
žiarskeho strediska Hochkar. 
Je tu napríklad športová hala 
s lezeckou stenou, telocvič-
ňa, gymnastická miestnosť, 
posilňovňa, tenisové kurty, 
tartanové ihrisko, areál pre 
ľahkú atletiku, ako aj horo-
lezecký park. Hochkar je v 
nadmorskej výške 1800 m 
nad obcou Göstling/Ybbs a je 
najzasneženejším a najvyššie 
položeným alpským centrom 
Rakúska. Má devätnásť kilo-
metrov upravených zjazdo-
viek s deviatimi vlekmi. 

Zaujímavá a lákavá je aj 
Ötscherská dedinka - Lac-
kenhof am Ötscher, ktorá 
ponúka lyžovanie s  deviatimi 
vlekmi. Tento počet zaručí, 
že sa lyžiari dobre rozdelia 

po svahoch až 19 km dlhých 
zjazdoviek. Pre najmenších je 
tu park Sunny Kids s čarov-
ným kobercom, tanierovým 
vlekom a  lyžiarskou školou. 
Najväčší freestyleri na lyžiach 
a snowboardoch sa môžu 
vyblázniť v parku Ötscher 
Snowpark. Región Mostvier-
tel ponúka aj tzv. Aktívny vrch 
- Gemeindealpe Mitterbach. 

Lyžiarom, freestylerom 
a bežkárskym turistom sľu-
buje stredisko Gemeindealpe 
športové potešenie s výhľa-
dom na predné Alpy. Dve 
moderné lanovky obkolesu-
jú 14 km zjazdoviek. Jednou 
z výziev je strmý svah ozna-
čený na čierno, ktorý je 
najprudším svahom Dol-
ného Rakúska. Novinkou 
je rýchlostná a skicrosso-
vá trať, ako aj zábavný 
park. 

Raj pre rodiny je v An-
nabergu. Ide o lyžiarske stre-
disko, ktoré  ponúka ideálnu 
dovolenkovú lyžovačku pre 
rodiny. Sú tam priateľskí hos-
titelia, rozmanité zjazdovky 
a mnohé atraktívne ponuky. 
Napríklad FIS zjazdovky 
a bubnové svahy, príjemne 
tvarované svahy, rovné plochy 
na pohodlné kĺzanie, ako aj ly-
žiarsky/boardercrossový svah. 
Dvadsať km zjazdoviek tu ob-
kolesuje deväť vlekov.

(red, rl)

Viedenské Alpy - 
to nie je len Stuhleck pri Semmeringu
Viedenské Alpy sú pre 

Bratislavčanov známe 
najmä v pojmoch Semme-
ring/Stuhleck. V regióne 
Viedenských Álp ale nájdu 
aj päť moderne vybave-
ných a zasnežených ly-
žiarskych stredísk. 

Prvým v poradí je St. Co-
rona am Wechsel - Vrch pre 
začiatočníkov aj pokročilých. 
Návštevníci tu nájdu rusti-
kálne horské chaty, či lyžiar-
sku školu. Bezpečné lyžiarske 
svahy sú najmä v chránených 
lesných oblastiach. Ďalšie 

stredisko Zau[:ber:]g Semme-
ring ponúka športovú zábavu 
len hodinu jazdy od Viedne. 
Miesto je známe pretekmi 
Svetového pohára v lyžovaní. 
Nemenej zaujímavý je športo-
vý rodinný kopec Schischau-
kel Mönichkirchen-Marien-
see. Ide o stredisko s miernymi 
svahmi, ale aj čiernou profesi-
onálnou zjazdovkou a najmo-
dernejším vlekom. 

Lyžiarske stredisko 
Puchberg Salamander Ski-
gebiet je pre aktívnych lyžia-
rov. Sedačková lanovka Sala-

mander ponúka jednoduchý 
výstup na kopec. Lyžiarske 
a snowboardové kurzy zase 
garantujú bezpečnú cestu 
nadol. Pre bežkárskych nová-
čikov sú tu výlety na lyžiach 
vedené miestnou lyžiarskou 
školou. Inšpirujúcim vrchom 
je Reichenau an der Rax. So 
snežnicami sa na ňom pre-
chádzať zasneženou krajinou. 
Vrch obľúbený najmä skialpi-
nistami ponúka neuveriteľné 
a nádherné panorámy.

(red, rl)

?Hrajte o 
lyžovačku 
v Rakúsku 

Bratislavský kuriér pri-
náša súťaž pre lyžiarov 
o skipas do stredísk vo 
Viedenských Alpách 
a v regióne Mostviertel. 
Odpovedzte správne na 
položenú otázku a vy-
hrajte skipas na trojdňo-
vé použitie v niektorom 
z lyžiarskych stredísk. 
Traja z vás môžu vyhrať 
skipas.

Súťažná otázka: Ako 
sa volá nové stredisko na 
Hochkare a čo znamená 
jeho skratka? 

Odpovede posielajte na 
adresu: sutaz@bakurier.
sk do 3. februára 2014. 
Do predmetu správy na-
píšte Skipas. Nezabudni-
te na kontaktnú adresu a 
telefón. Výhercov bude-
me kontaktovať do 5. 2. 
2014.


